

# မြောက်

The Mirror Daily

ခဏ္ဍာရီ ခြေခံ တွင် စတင်တည်ထောင်သည်။ Established in 1957

## ဆွေမျိုးတို့နှင့် နေရသကဲ့သို့

သူမိုက်နှင့် ပေါင်းဖော်၍ လှည့်လည်သောသူသည် ကာလရှည်မြင့်စွာ စိုးရိမ်ရ၏။ လူမိုက်တို့နှင့် အတူနေရခြင်းသည် ရန်သူနှင့် အတူနေရသကဲ့သို့ အခါခပ်သိမ်း ဆင်းရဲရ၏။ ပညာရှိနှင့် အတူတကွ နေခြင်းသည် ဆွေမျိုးတို့နှင့် အတူတကွ နေထိုင် ရသကဲ့သို့ ချမ်းသာ၏။

၃၁၁၀၇(၈၅၀၃-၂၀၇)

၁၃၅၂ ခုနှစ်၊ သီတင်းကျွတ်လဆန်း ၁၂ ရက်၊ ဗုဒ္ဓဟူးနေ့။

Wednesday, 28 October 2020

၁၀၁၇၉

### နိုင်ငံတော် သမ္မတ ဦးဝင်းမြင့်ထံ

#### ဥရောပသမဂ္ဂ သံအမတ်ကြီး သံအမတ်ခန့်အပ်လွှာ ပေးအပ်



နိုင်ငံတော်သမ္မတ ဦးဝင်းမြင့်ထံ ဥရောပသမဂ္ဂသံအမတ်ကြီး မစ္စတာ ရာနီယယ်ရီ ဆာဘာတူချီ က ၎င်း၏သံအမတ် ခန့်အပ်လွှာကို ပေးအပ်စဉ်။

နေပြည်တော် အောက်တိုဘာ ၂၇  
ပြည်ထောင်စုသမ္မတမြန်မာနိုင်ငံတော် နိုင်ငံတော်သမ္မတ ဦးဝင်းမြင့်ထံ ဥရောပသမဂ္ဂသံအမတ်ကြီးအဖြစ် ခန့်အပ်ရန် သဘောတူညီပြီးဖြစ်သော သံအမတ်ကြီး မစ္စတာ ရာနီယယ်ရီ ဆာဘာတူချီ သည် ယနေ့နံနက် ၁၀ နာရီတွင် နေပြည်တော်ရှိ နိုင်ငံတော်သမ္မတအိမ်တော် သံတမန်ဆောင်ရွက်ခန်းမ၌ ၎င်း၏သံအမတ်ခန့်အပ်လွှာကို ပေးအပ်သည်။

တက်ရောက်

အဆိုပါ သံအမတ်ခန့်အပ်လွှာပေးအပ်ပွဲသို့ အပြည်ပြည်ဆိုင်ရာပူးပေါင်းဆောင်ရွက်ရေးဝန်ကြီးဌာန ပြည်ထောင်စု ဝန်ကြီး ဦးကျော်တင်နှင့် သံတမန်ရေးရာဦးစီးဌာန ညွှန်ကြားရေးမှူးချုပ် ဦးမင်းသိမ်းတို့ တက်ရောက်ကြသည်။  
သတင်းစဉ်

### နိုင်ငံတော်၏အတိုင်ပင်ခံပုဂ္ဂိုလ် ဒေါ်အောင်ဆန်းစုကြည်

#### အမေရိကန် အပြည်ပြည်ဆိုင်ရာဖွံ့ဖြိုးရေး ငွေကြေးပူးပေါင်း ဆောင်ရွက်ရေးအဖွဲ့ အမှုဆောင်အရာရှိချုပ်နှင့်အဖွဲ့အား လက်ခံတွေ့ဆုံ



နိုင်ငံတော်၏အတိုင်ပင်ခံပုဂ္ဂိုလ် ဒေါ်အောင်ဆန်းစုကြည် အမေရိကန်ပြည်ထောင်စု အပြည်ပြည်ဆိုင်ရာဖွံ့ဖြိုးရေး ငွေကြေးပူးပေါင်းဆောင်ရွက်ရေးအဖွဲ့ အမှုဆောင်အရာရှိချုပ် Mr. Adam Boehler အား ရင်းရင်းနှီးနှီး တွေ့ဆုံစဉ်။

နေပြည်တော် အောက်တိုဘာ ၂၇  
နိုင်ငံတော်၏အတိုင်ပင်ခံပုဂ္ဂိုလ် ဒေါ်အောင်ဆန်းစုကြည် သည် အမေရိကန်ပြည်ထောင်စု အပြည်ပြည်ဆိုင်ရာ ဖွံ့ဖြိုးရေး ငွေကြေးပူးပေါင်းဆောင်ရွက်ရေးအဖွဲ့ (U.S. International Development Finance Corporation-DFC)၏ အမှုဆောင်အရာရှိချုပ် Mr. Adam Boehler ဦးဆောင်သည့် ကိုယ်စားလှယ်အဖွဲ့အား ယနေ့မနက် ၉ နာရီတွင် နိုင်ငံခြားရေးဝန်ကြီးဌာန၌ လက်ခံတွေ့ဆုံသည်။

ထိုသို့တွေ့ဆုံရာတွင် Mr. Adam Boehler က DFC ၏ လုပ်ငန်းတာဝန်နှင့် ဦးစားပေးလုပ်ငန်းအစီအစဉ်များ ဖြစ်သည့် ပုဂ္ဂလိကဈေးကွက်ရှာဖွေမှု၊ ပွင့်လင်းမြင်သာမှု၊ ဈေးကွက်ယှဉ်ပြိုင်နိုင်မှုနှင့် ၎င်းတို့၏ မူဝါဒဖြစ်သည့် နှစ်ဖက်အပြန်အလှန် ဈေးကွက်ဖွင့်လှစ်ရေးအတွက် အခြား နိုင်ငံများနှင့် ပူးပေါင်းဆောင်ရွက်မှု မြှင့်တင်ရေးတို့နှင့် ပတ်သက်၍ ရင်းရင်းမြစ်ပြောကြားခဲ့သည်။ ထို့အပြင် မြန်မာ နိုင်ငံနှင့် စာမျက်နှာ ၃ ကော်လံ ၁ သို့ ✨

## မြောက် ယနေ့ ဖတ်စရာ

COVID-19 ကာကွယ်ထိန်းချုပ်ရေးနှင့်စပ်လျဉ်း သည့် ကြိုတင်ကာကွယ်ရေးဆိုင်ရာ ကန့်သတ်ချက် များအား ၂၀၂၀ ပြည့်နှစ်၊ နိုဝင်ဘာလ ၃၀ ရက်နေ့ အထိ တိုးမြှင့်သတ်မှတ်ကြောင်း ကြေညာချက်

စာမျက်နှာ » ၈

ကိုဗစ်-၁၉ ရောဂါ ထိန်းချုပ်ရေးလုပ်ငန်း စဉ်များ လျော့ချမှုသည် အန္တရာယ်ကြီးမား ကြောင်းကမ္ဘာ့ကျန်းမာရေးအဖွဲ့အကြီးအကဲ ပြောကြား

စာမျက်နှာ » ၁၃

### ချင်းတွင်းမြစ်ရေ ဖောင်းပြင်မြို့၌ စိုးရိမ်ရေမှတ်အောက် ပြန်လည်ကျဆင်းနိုင်

နေပြည်တော် အောက်တိုဘာ ၂၇  
ယနေ့မနက် ၉ နာရီခွဲ တိုင်းထွာချက်အရ ချင်းတွင်း မြစ်ရေသည် ဖောင်းပြင်မြို့တွင် ယင်းမြို့၏ စိုးရိမ် ရေမှတ်အထက်သို့ ပေဝက်ခန့် ကျော်လွန်ရောက်ရှိနေ သည်။

အဆိုပါ မြစ်ရေသည် နောက်နှစ်ရက်အတွင်း ယင်းမြို့၏ စိုးရိမ်ရေမှတ်အောက်သို့ ပြန်လည်ကျဆင်း နိုင်သည်။

မိုး/လေ

COVID - 19 ကာကွယ်ရောဂါ ကူးစက်ခြင်းမှကာကွယ်နိုင်ရန် အလွန်အရေးကြီးသောပစ္စည်းဖြစ်သည့် STARMASK အမှတ်အသား Surgical Mask များအပြင် အယ်ဂျဲလ်ဂျယ် ၇၀% အထိ ပါဝင်သော ဒါ့ဂျဲလ်ဂျယ် ချက်ဆေးဆေးရည်များအားလည်း ဝယ်ယူနိုင်ပါသည်။

**STAR MASK**  
DISPOSABLE PROTECTIVE FACE MASK  
WITH OUTLET VALVE

COVID - 19 ကာကွယ်ရောဂါ ကူးစက်ခြင်းမှ ကာကွယ်ရန်အတွက် Mask တပ်ပြီး လက်ကို မကြိတ်ဘဲ ဆုတ်ကွပ်ပေးပါ။

STARMART NINE MILE Showroom-(၉) မိုင်ပြည်လမ်းရန်ကုန်မြို့စုရုံး - ၀၉-၃၀၆၆၀၁၀၀  
KHA YAE PIN MART-မင်္ဂလာတန်း၊ မြည်လမ်းရန်ကုန်မြို့စုရုံး - ၀၉-၆၇၁၄၄၃၅၅၅

STARMART MANDALAY Wholesale-၂၆လမ်းနှင့်၆၆လမ်းထောင့်၊ ဗဟိုလမ်းမြို့စုရုံး - ၀၉-၆၆၀၇၀၂၂၄၄

မြေးမိုး

တက္ကသိုလ်ဂုဏ်ဒြပ်ကို ထိန်းသိမ်းမြှင့်တင်

ရန်ကုန်တက္ကသိုလ်သည် မြန်မာနိုင်ငံအတွက် သမိုင်းအစဉ်အလာကြီးမားသော ဗိမာန်တစ်ခုဖြစ်သည်။ မြန်မာနိုင်ငံတစ်ဝန်းရှိ တက္ကသိုလ်၊ ကောလိပ်များအားလုံး၏ အုပ်ထိန်းသူဖြစ်သည်။

ဂုဏ်ယူမြတ်နိုးဖွယ်ရာများ ထုံမွမ်းသည့် ရန်ကုန်တက္ကသိုလ်ကြီး၏ ကောင်းမြတ်သော အစဉ်အလာများကို နှစ်ပေါင်းရည်ကြာ ဆက်လက်ထိန်းသိမ်းရန်မှာ တက္ကသိုလ်၏ ထင်ရှားသောဂုဏ်ဒြပ်များကို ဖော်ထုတ်လေ့လာသင်ခန်းစာယူသင့်ပေသည်။

ရန်ကုန်တက္ကသိုလ်နှင့် နှစ် ၁၀၀ ပြည့်ကို ဂုဏ်ပြုကြရမည်ဖြစ်သည်။ မူလက ကြိုတင်ပြင်ဆင်မှုများနှင့် ကိုက်ညီစွာ ရန်ကုန်တက္ကသိုလ် နှစ် ၁၀၀ ပြည့်ကို ဂုဏ်ပြုကြရမည်ဖြစ်သည်။

မူလက ကြိုတင်ပြင်ဆင်မှုများနှင့် ကိုက်ညီစွာ ရန်ကုန်တက္ကသိုလ် နှစ် ၁၀၀ ပြည့်ကို ဂုဏ်ပြုကြရမည်ဖြစ်သည်။ မူလက ကြိုတင်ပြင်ဆင်မှုများနှင့် ကိုက်ညီစွာ ရန်ကုန်တက္ကသိုလ် နှစ် ၁၀၀ ပြည့်ကို ဂုဏ်ပြုကြရမည်ဖြစ်သည်။

၁၉၂၀ ပြည့်နှစ် ဒီဇင်ဘာလ ၁ ရက်နေ့တွင် မွေးဖွားခဲ့သော ရန်ကုန်တက္ကသိုလ်သည် မကြာမီတွင် နှစ် ၁၀၀ ပြည့်တော်မူမည်ဖြစ်သည်။ နှစ် ၁၀၀ ကာလအတွင်း အဓိကရန်ကုန်တက္ကသိုလ်နှင့် ယင်းမှပေါက်ဖွားလာသော တက္ကသိုလ်၊ ကောလိပ်များသည် ကုန်လွန်ခဲ့သောကာလအတွင်း ဘဝအဖုံဖုံ၊ အပြောင်းအလဲအမျိုးမျိုးတို့ကို ဖြတ်သန်းခဲ့ရသည်။

ထိုသို့ အစဉ်အလာကြီးမားသော ရန်ကုန်တက္ကသိုလ်ကို တက္ကသိုလ်နှင့်ပတ်သက်ခဲ့သူအားလုံးတို့က ဂုဏ်ယူဖွယ်ရာများကို အတတ်နိုင်ဆုံး ပြန်လည်ဖော်ထုတ်၍ ဂုဏ်ပြုကြရမည်ဖြစ်သည်။

အဓိကရန်ကုန်တက္ကသိုလ်ကြီးသည် အမျိုးသားပညာရေးတစ်ခုကို စွဲမြဲစွာ လွှင့်ထူလျက် ငွေရတု၊ ရွှေရတု၊ စိန်ရတုခေတ်မှသည် ယခု နှစ် ၁၀၀ ပြည့်ချိန်အထိ ခေတ်အဆက်ဆက် အောင်မြင်စွာဖြတ်သန်းလာခဲ့ပြီ ဖြစ်ရာ အတတ်ကတက္ကသိုလ်ကြီးအတွင်းမှ နုလုံးသားအိပ်မက်ပုံရိပ်များကိုဖြစ်စေ၊ တက္ကသိုလ်ကြီးတွင် ဂုဏ်ယူဖွယ်ရာပညာသင်ကြားမှုများနှင့်ပတ်သက်သည့်တို့ကို ဖြစ်စေ၊ ရန်ကုန်တက္ကသိုလ်ကြီး၏ အထူးတင့်တယ်သော ဖွဲ့စည်းတည်ဆောက်မှုနှင့် သာယာလှပမှုတို့ကိုဖြစ်စေ ယခု နှစ် ၁၀၀ ပြည့်ကာလတွင် စုံစုံလင်လင် ထုတ်ဖော်သိမြင်ပြီး အနာဂတ်တက္ကသိုလ်ကြီး ပြန်လည်ဂုဏ်တင့်တောက်ပြောင်လာအောင် ဝိုင်းဝန်းကြိုးပမ်း စွမ်းဆောင်ကြရမည်ဖြစ်သည်။

သို့ဖြစ်ရာ မြန်မာနိုင်ငံ၏ သမိုင်းဝင်အထင်ကရ အမှတ်လက္ခဏာတစ်ခုဖြစ်သည့် ဂုဏ်ယူမြတ်နိုးဖွယ်ရာ ရန်ကုန်တက္ကသိုလ်နယ်မြေ၏ တန်ဖိုးမဖြတ်နိုင်သော တည်ဆောက်ထားမှုများနှင့် အလှအပများကို ဆက်လက်ထိန်းသိမ်းပြီး ပတ်ဝန်းကျင်တစ်ခုတွင် အကောင်းဆုံးတက္ကသိုလ်ကြီး ပြန်လည်ဖြစ်ပေါ်လာအောင် ဝိုင်းဝန်းကြိုးပမ်းမြှင့်တင်ကာ တက္ကသိုလ်ကြီးကို ဂုဏ်ပြုကြရမည်ဖြစ်ပါကြောင်း။ ။

နိုင်ငံတော် ဖွဲ့စည်းပုံအခြေခံဥပဒေဆိုင်ရာအစည်းအဝေး အစည်းအဝေးများ အားလုံးပါဝင်သော ခုံရုံးသည် ယနေ့ နံနက် ၁၀ နာရီတွင် နိုင်ငံတော် ဖွဲ့စည်းပုံအခြေခံဥပဒေဆိုင်ရာအစည်းအဝေးကို ဝင်ရောက် ကာလက ဝင်ရောက်ပါမည်။

နေပြည်တော် အောက်တိုဘာ ၂၇ နိုင်ငံတော် ဖွဲ့စည်းပုံအခြေခံဥပဒေဆိုင်ရာအစည်းအဝေးများ အားလုံးပါဝင်သော ခုံရုံးသည် ယနေ့ နံနက် ၁၀ နာရီတွင် နိုင်ငံတော် ဖွဲ့စည်းပုံအခြေခံဥပဒေဆိုင်ရာအစည်းအဝေးကို ဝင်ရောက် ကာလက ဝင်ရောက်ပါမည်။

မင်းကင်းမြို့ ပြည်သူ့ဆေးရုံသို့ ကိုဗစ်-၁၉ ရောဂါ ကာကွယ်ရေးအထောက်အကူပြုပစ္စည်းများ လှူဒါန်း



မင်းကင်း အောက်တိုဘာ ၂၇ ကမ္ဘောဇဘဏ်က အောက်တိုဘာ ၂၂ ရက် နံနက်ပိုင်းတွင် စစ်ကိုင်းတိုင်းဒေသကြီး မင်းကင်းမြို့ ပြည်သူ့ဆေးရုံသို့ ကိုဗစ်-၁၉ ရောဂါ ကာကွယ်ရေးအထောက်အကူပြုပစ္စည်းများနှင့် အလှူငွေများ ပေးအပ်လှူဒါန်းခဲ့သည်။

ရန်ကုန်စတော့အိတ်ချိန်းဈေးကွက် (၂၇-၁၀-၂၀၂၀)

Table with 5 columns: Index Name, Change, Previous Close, Current Price, Change %.

ရွှေဈေး၊ စက်သုံးဆီဈေးနှင့် နိုင်ငံခြားငွေလဲလှယ်နှုန်း

Table with 3 columns: Item Name, Price/Rate, and Unit/Type.

မြေးမိုး

Table with 2 columns: Category and Content.

# ပြည်သူ့သာလျှင် အဓိက



နိုင်ငံတော်၏အတိုင်ပင်ခံပုဂ္ဂိုလ် ဒေါ်အောင်ဆန်းစုကြည် အမေရိကန်ပြည်ထောင်စု အပြည်ပြည်ဆိုင်ရာဖွံ့ဖြိုးရေး ငွေကြေးပူးပေါင်းဆောင်ရွက်ရေးအဖွဲ့ အမှုဆောင်အရာရှိချုပ် Mr. Adam Boehler ဦးဆောင်သည့် ကိုယ်စားလှယ်အဖွဲ့နှင့် တွေ့ဆုံဆွေးနွေးစဉ်။

★ ရှေ့ဖို့မှ အမေရိကန်ပြည်ထောင်စုအကြား DFC ၏ ပံ့ပိုးဆောင်ရွက်မှုဖြင့် ရင်းနှီးမြှုပ်နှံမှု၊ ဘဏ္ဍာရေးနှင့် နည်းပညာအကူအညီပေးရေးကဏ္ဍများတွင် ပူးပေါင်းဆောင်ရွက်မှုဖြင့်တင်ရေးကိစ္စရပ်များကို ဆွေးနွေးခဲ့ကြပြီး တန်ဖိုးမြှင့်တင်ပျိုးပေးရေးကိစ္စများ၊ လျှပ်စစ်ကဏ္ဍ၊ အသေးစားစက်မှုလုပ်ငန်းများ၊ ကန်ထရိုက်လယ်ယာစနစ်၊ အသေးစားချေးငွေလုပ်ငန်း၊ အလုပ်အကိုင်ဖန်တီးရေး၊ ပညာရေး၊ ဝင်ငွေတိုးတက်ရရှိရေး စသည့်ကဏ္ဍများတွင် အနာဂတ် ပူးပေါင်းဆောင်ရွက်နိုင်မှု အလားအလာများနှင့်ပတ်သက်၍လည်း နှစ်ဖက်အမြင်ချင်းဖလှယ်

ဆွေးနွေးခဲ့ကြသည်။  
ငွေကြေးထောက်ပံ့မှု အဓိကဆောင်ရွက်  
DFC သည် အမေရိကန်ဖက်ဒရယ်အစိုးရ၏ ဖွံ့ဖြိုးမှုတိုးတက်မှုဆိုင်ရာ ငွေကြေးအထောက်အကူပြု ဘဏ်တစ်ခုဖြစ်ပြီး ဝင်ငွေနည်းပါးသောနိုင်ငံများနှင့် အလယ်အလတ်အဆင့် ဝင်ငွေနည်းပါးသောနိုင်ငံများရှိ ပုဂ္ဂလိကဆိုင်ရာ ဖွံ့ဖြိုးမှုစီမံကိန်းများအတွက် ငွေကြေးထောက်ပံ့မှုများကို အဓိကဆောင်ရွက်ပေးသည့် အဖွဲ့အစည်းဖြစ်သည်။  
အဆိုပါတွေ့ဆုံပွဲသို့ ရင်းနှီးမြှုပ်နှံမှုနှင့် နိုင်ငံခြားစီးပွားဆက်သွယ်ရေး

ဝန်ကြီးဌာန ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီး ဦးသောင်းထွန်း၊ အပြည်ပြည်ဆိုင်ရာ ပူးပေါင်းဆောင်ရွက်ရေးဝန်ကြီးဌာန ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီး ဦးကျော်တင်နှင့် နိုင်ငံခြားရေးဝန်ကြီးဌာနမှ အဆင့်မြင့်အရာရှိကြီးများ တက်ရောက်ခဲ့ကြပြီး အမေရိကန်ဘက်မှ ရန်ကုန်မြို့ရှိ အမေရိကန်သံရုံးမှ သံရုံး ယာယီတာဝန်ခံ Ms. Gwendolyn Cardno ၊ Export-Import Bank ဥက္ကဋ္ဌ Ms. Kimberly Reed ၊ အင်ဒို-ပစိဖိတ် ဦးဆောင်ညွှန်ကြားရေးမှူး Mr. Joshua Cartin နှင့် သက်ဆိုင်ရာ ဌာနများနှင့် DFC တို့မှ တာဝန်ရှိသူများ တက်ရောက်ခဲ့ကြသည်။  
သတင်းစဉ်

## မြန်မာ-အမေရိကန် ကိုဗစ်-၁၉ အလွန် ရင်းနှီးမြှုပ်နှံမှုအခွင့်အလမ်းများ ဆွေးနွေး

နေပြည်တော် အောက်တိုဘာ ၂၇ ရင်းနှီးမြှုပ်နှံမှုနှင့် နိုင်ငံခြားစီးပွားဆက်သွယ်ရေးဝန်ကြီးဌာန ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီး ဦးသောင်းထွန်းသည် အမေရိကန်ပြည်ထောင်စု အပြည်ပြည်ဆိုင်ရာဖွံ့ဖြိုးရေး ငွေကြေးပူးပေါင်းဆောင်ရွက်ရေးအဖွဲ့ (ဒီအက်မ်စီ)၏ အမှုဆောင်အရာရှိချုပ် အက်ဒမ်ဘိုးလား ဦးဆောင်သော အမေရိကန်အစိုးရ ကိုယ်စားလှယ်အဖွဲ့ကို ယနေ့နံနက် ၁၁ နာရီတွင် ရင်းနှီးမြှုပ်နှံမှုနှင့် နိုင်ငံခြားစီးပွားဆက်သွယ်ရေး ဝန်ကြီးဌာန၌ လက်ခံတွေ့ဆုံသည်။

ရှင်းလင်းဆွေးနွေး တွေ့ဆုံစဉ် ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီးက ကိုဗစ်-၁၉ ကမ္ဘာ့ကပ်ရောဂါကြောင့် ရင်ဆိုင်ကြုံတွေ့နေရသည့် စိန်ခေါ်မှုများရှိနေသော်လည်း မြန်မာနိုင်ငံအနေဖြင့် နိုင်ငံခြားရင်းနှီးမြှုပ်နှံမှုများ တိုးတက်ရရှိအောင် ဆောင်ရွက်နိုင်ခြင်းနှင့် စီးပွားရေးတိုးတက်မှု အခြေအနေများကို အသိပေးပြောကြားခဲ့ပြီး ကိုဗစ်-၁၉ ကြောင့် စီးပွားရေးထိခိုက်မှု သက်သာရေးစီမံချက် (CERP)နှင့် ကိုဗစ်-၁၉ ကပ်ရောဂါ အလွန် မြန်မာနိုင်ငံ၏ စီးပွားရေး ပြန်လည်ထူထောင်ရေးနှင့် ပြုပြင်ပြောင်းလဲရေးစီမံချက် (MERRP) ဆက်လက် အကောင်အထည်ဖော်ဆောင်ရွက်နိုင်မည့် အခြေအနေများအား ရှင်းလင်းဆွေးနွေးသည်။

ထို့အပြင် ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီးက စွမ်းအင်ကဏ္ဍ၊ စိုက်ပျိုးရေးကဏ္ဍနှင့် အခြေခံအဆောက်အအုံ ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရေးကဏ္ဍများတွင် အမေရိကန်ပြည်ထောင်စုက ရင်းနှီးမြှုပ်နှံမှုများ ပြုလုပ်မည်ဆိုပါက ကြိုဆိုမည်ဖြစ်ကြောင်း ပြောကြားသည်။  
အမေရိကန် အစိုးရကိုယ်စားလှယ်အဖွဲ့က မြန်မာနိုင်ငံ



၏ ရင်းနှီးမြှုပ်နှံမှု အခွင့်အလမ်းများနှင့်စပ်လျဉ်း၍ သိလိုသည်များကို မေးမြန်းဆွေးနွေးကြပြီး မြန်မာနိုင်ငံအနေဖြင့် နိုင်ငံတကာ ရင်းနှီးမြှုပ်နှံမှုများကို ပွင့်လင်းမြင်သာစွာဖြင့် နိုင်ငံတကာစံနှုန်းများနှင့်အညီ ခွင့်ပြုလျက်ရှိသည်ကို သိရှိရသည့်အတွက် အသိအမှတ်ပြုကြောင်း ပြောကြားသည်။ မြန်မာနိုင်ငံ၏ စွမ်းအင်ကဏ္ဍ၊ ဆက်သွယ်ရေးကဏ္ဍ၊ ခရီးသွားကဏ္ဍနှင့် သဘာဝဓာတ်ငွေ့ ထုတ်လုပ်မှုကဏ္ဍများတွင် အမေရိကန်ပြည်ထောင်စုအနေဖြင့် ပူးပေါင်း

ဆောင်ရွက်ရန် အလားအလာများကို ဆွေးနွေးသည်။ အမေရိကန်နိုင်ငံအနေဖြင့် မြန်မာနိုင်ငံ၏ ရင်းနှီးမြှုပ်နှံမှုကဏ္ဍ တိုးမြှင့်ရေးအတွက် လိုအပ်သော နည်းပညာအကူအညီများကို ဆက်လက်အထောက်အပံ့ပေးလိုကြောင်းလည်း ပြောကြားသည်။  
ထို့ပြင် မြန်မာနိုင်ငံ၏ အသေးစား၊ အငယ်စားနှင့် အလတ်စားလုပ်ငန်းများ ဈေးကွက်ရရှိရေး၊ လူ့စွမ်းအားအရင်းအမြစ်ဖွံ့ဖြိုးရေးတို့အတွက် နည်းပညာ အကူအညီ

ပေးရန် အသင့်ရှိကြောင်းနှင့် နှစ်နိုင်ငံဆက်ဆံရေးကို ပိုမိုတိုးချဲ့ဆောင်ရွက်ရေးနှင့် ပတ်သက်၍ ဆွေးနွေးသည်။  
ဆွေးနွေးပွဲသို့ မြန်မာဘက်မှ ရင်းနှီးမြှုပ်နှံမှုနှင့် နိုင်ငံခြားစီးပွားဆက်သွယ်ရေးဝန်ကြီးဌာန ဒုတိယဝန်ကြီး၊ လျှပ်စစ်နှင့် စွမ်းအင်ဝန်ကြီးဌာန ဒုတိယဝန်ကြီး၊ နိုင်ငံခြားရေးဝန်ကြီးဌာန အမြဲတမ်းအတွင်းဝန်၊ နိုင်ငံခြားစီးပွားဆက်သွယ်ရေးဦးစီးဌာန ညွှန်ကြားရေးမှူးချုပ်နှင့် အစိုးရအရာရှိများ တက်ရောက်ခဲ့ကြပြီး အမေရိကန်ပြည်ထောင်စုဘက်မှ ဒီအက်မ်စီ၏ အမှုဆောင်အရာရှိချုပ်နှင့်အတူ အမေရိကန်ပို့ကုန်-သွင်းကုန်ဘဏ်၊ ဘဏ္ဍာထိန်းဝန်ကြီးဌာန၊ ကူးသန်းရောင်းဝယ်ရေးဝန်ကြီးဌာန၊ နိုင်ငံခြားရေးဝန်ကြီးဌာန၊ စွမ်းအင်ဝန်ကြီးဌာနနှင့် ရန်ကုန်မြို့ရှိ အမေရိကန်သံရုံးတို့မှ အကြီးတန်းအရာရှိများ ပါဝင် တက်ရောက်ခဲ့ကြသည်။

ရင်းနှီးမြှုပ်နှံရန် မျှော်မှန်းထား ဒီအက်မ်စီသည် အမေရိကန်အစိုးရက ချမှတ်ခဲ့သည့် Better Utilization of Investments Leading to Development Act (BUILD) အရ ၂၀၁၉ ခုနှစ်တွင် တည်ထောင်ခဲ့သည့် အမေရိကန်ဘဏ္ဍာရေး အဖွဲ့အစည်းတစ်ခုဖြစ်ပြီး ဖွံ့ဖြိုးဆဲနိုင်ငံများက စွမ်းအင်၊ ကျန်းမာရေး၊ အခြေခံအဆောက်အအုံ ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရေးနှင့် နည်းပညာကဏ္ဍများတွင် ရင်ဆိုင်နေရသည့် စိန်ခေါ်မှုများကို ကူညီဖြေရှင်းနိုင်ရန် ဖွဲ့စည်းထားခြင်း ဖြစ်သည်။ ဒီအက်မ်စီသည် ပုဂ္ဂလိကကဏ္ဍ အပါအဝင် ဖွံ့ဖြိုးဆဲနိုင်ငံများ၏ စီမံကိန်းများ၊ နည်းပညာသစ်များ အသုံးချရေးလုပ်ငန်းများအတွက် အမေရိကန်ဒေါ်လာ ၆၀ ဘီလီယံကျော် ရင်းနှီးမြှုပ်နှံသွားရန် မျှော်မှန်းထားကြောင်း သိရသည်။  
သတင်းစဉ်

ပြည်တွင်းရေးရာ

○ ကျောမိုးမှ

တည်ဆောက်ပြီးစီးရေးအတွက် နိုင်ငံတော်အစိုးရနှင့် ပူးပေါင်းပါဝင်ဆောင်ရွက်ပေးခဲ့ကြသည့် ချင်းပြည်နယ်အစိုးရ၊ ပို့ဆောင်ရေးနှင့် ဆက်သွယ်ရေးဝန်ကြီးဌာနမှ ပညာရှင်များနှင့် တာဝန်ရှိသူများအား နိုင်ငံတော်အစိုးရကိုယ်စား၊ ချင်းတိုင်းရင်းသားများကိုယ်စား၊ ချင်းတိုင်းရင်းသားတစ်ဦးအနေဖြင့် အသိအမှတ်ပြု ကျေးဇူးတင်ဂုဏ်ယူဝမ်းမြောက်မိပါကြောင်း၊ ဆူရ်ဘုန်လေဆိပ်သည် မြန်မာနိုင်ငံရှိ လေဆိပ်များအနက် ပင်လယ်ရေမျက်နှာပြင်အထက် အမြင့်ဆုံးတွင် တည်ရှိပြီး တည်ဆောက်ရာတွင် အခက်ခဲဆုံး လေဆိပ်တစ်ခုဖြစ်ပါကြောင်း၊ ပြည်ပပညာရှင်မပါဘဲ နိုင်ငံသားပညာရှင်များဖြင့်သာ တည်ဆောက်ခဲ့သည့် လေဆိပ်တစ်ခုအဖြစ် မှတ်တမ်းတင် ဂုဏ်ယူကြရမည်ဖြစ်ပါကြောင်း၊ လေဆိပ်၌ တပ်ဆင်ထားသည့် လေကြောင်းလမ်းညွှန်စက်သည် မြန်မာနိုင်ငံတွင် ပထမဆုံးသော တောင်ပေါ်ဒေသသုံး လေကြောင်းလမ်းညွှန်စက်ဖြစ်ပါကြောင်း၊ လိုအပ်သည့် ပြုပြင်ထိန်းသိမ်းမှုများကို စဉ်ဆက်မပြတ် ဆက်လက်ဆောင်ရွက်သွားကြရမည်ဖြစ်ပါကြောင်း၊ စီမံခန့်ခွဲမှုပြည်သူ့ဝန်ထမ်းများသည် လေဆိပ်တစ်ခုဖြစ်စေရန် ဆက်လက်ကြိုးပမ်းဆောင်ရွက်သွားကြရမည်ဖြစ်ပါကြောင်း ပြောကြားသည်။

အမှတ်တရလက်ဆောင်ပေးအပ်

ထို့နောက် ဒုတိယသမ္မတနှင့်အဖွဲ့ဝင်များက လေကြောင်းပို့ဆောင်ရေး ညွှန်ကြားမှုဦးစီးဌာန တာဝန်ရှိသူများနှင့် လေယာဉ်မှူးကြီးများအား အမှတ်တရ လက်ဆောင်များ ပေးအပ်သည်။

ယင်းနောက် ဒုတိယသမ္မတသည် ဆူရ်ဘုန်လေယာဉ်ကွင်းတည်ဆောက်ပြီးစီးမှုများကို လိုက်လံကြည့်ရှုစစ်ဆေးသည်။

ခရီးစဉ်ဒေသဖော်ဆောင်နိုင်မည်

ချင်းပြည်နယ်၏ ပထမဆုံးသော လေကြောင်းဝင်ပေါက်ဖြစ်သည့် ဆူရ်ဘုန်လေဆိပ်သည် ဖလမ်းမြို့၏ အနောက်မြောက်ဘက် ၈ မိုင် ၅ ဖာလုံအကွာ၊ ပင်လယ်ရေမျက်နှာပြင်အထက် အမြင့်ပေ ၆၀၀၀ ရှိ ဆူရ်ဘုန်တောင်ကြောတွင် တည်ရှိပြီး ငွေကျပ် ၃၅ ဒသမ ၁၉၁ ဘီလီယံ အကုန်အကျခံ တည်ဆောက်ခဲ့ခြင်း ဖြစ်သည်။ လေယာဉ်ကွင်း မြေဧရိယာ ၁၂၅၄ ဒသမ ၇၃ ဧကရှိပြီး လေယာဉ်ပြေးလမ်း အလျားပေ ၆၀၀၀၊ အကျယ်ပေ ၁၀၀ ရှိကာ လေယာဉ်ပြေးလမ်းသည် Flexible Pavement အမျိုးအစားဖြစ်သည်။ လေယာဉ်ပြေးလမ်းခံနိုင်ရည် ၅၁၀၀၀ ပေါင်(23000 Kg) ရှိကာ ATR 72 - 500/ 600 လေယာဉ်များ ဆင်းသက်နိုင်မည်ဖြစ်သည်။ လေယာဉ်ပြေးလမ်းအရှိန်သတ်အစွန်း (Over run) သည် အလျားပေ ၂၀၀၊ အကျယ်ပေ ၁၀၀ နှင့် လေယာဉ်ရပ်နားရန်နေရာ အလျားပေ ၂၅၀၊ အကျယ်ပေ ၂၅၀ ရှိပြီး လေဆိပ်အဆောက်အအုံသည် အလျားပေ ၁၅၆ ပေ၊ အကျယ် ၈၄ ပေရှိ၍ လေဆိပ်တွင် ခရီးသွားလုပ်ငန်းဆိုင်ရာ သတင်းအချက်အလက်ကောင်တာကို ဖွင့်လှစ်ထားရှိပြီး ပြည်တွင်းပြည်ပ ခရီးသွားဧည့်သည်



ဒုတိယသမ္မတ ဦးဟင်နရီဗန်ထီးယူ ဆူရ်ဘုန်လေဆိပ်အတွင်း ကြည့်ရှုစစ်ဆေးစဉ်။

များအနေဖြင့် ချင်းပြည်နယ်၏ ခရီးသွားဆွဲဆောင်မှုများနှင့် ခရီးသွားလုပ်ငန်းဆိုင်ရာ အချက်အလက်များကို စုံစမ်းသိရှိနိုင်မည်ဖြစ်ကာ Digital Informational stand မှတစ်ဆင့် [www.chintravel.com.mm](http://www.chintravel.com.mm) သို့လည်း ဝင်ရောက်ကြည့်ရှုနိုင်ကြောင်းနှင့် ခရီးသွားဧည့်သည်များအနေဖြင့်လည်း ခရီးသွားအတွေ့အကြုံများကို ပြန်လည်ဝေငှကာ ချင်းပြည်နယ်ကို ပိုမိုလည်ပတ်စေနိုင်မည့် ခရီးစဉ်ဒေသတစ်ခုအဖြစ် ဖော်ဆောင်နိုင်မည်ဖြစ်ကြောင်း သိရသည်။

ဆူရ်ဘုန်လေဆိပ်ကို ချင်းပြည်နယ်အတွင်းရှိ ဒေသခံပြည်သူများ၏ လူမှုစီးပွားဘဝများ ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်စေရန်၊ ပြည်တွင်းပြည်ပခရီးသွားဧည့်သည်များ ချင်းပြည်နယ်သို့ အချိန်တိုအတွင်း သွားလာလည်ပတ်နိုင်ရန်နှင့် ချင်းပြည်နယ်အတွင်းရှိ ဒေသခံပြည်သူများ မြန်မာနိုင်ငံအတွင်းရှိ ဒေသများသို့ လွယ်ကူလျင်မြန်စွာ သွားလာနိုင်ရန် ရည်ရွယ်တည်ဆောက်ခဲ့ခြင်းဖြစ်ပြီး အဆိုပါလေဆိပ် တည်ရှိခြင်းကြောင့် တောင်တန်းထူထပ်ပေါများသည့် ချင်းပြည်နယ်အတွင်းရှိ ဒေသခံပြည်သူများ၏ လမ်းပန်းဆက်သွယ်မှု အဆင်ပြေချောမွေ့စေခြင်း၊ လူမှုရေး၊ ကျန်းမာရေးနှင့် အုပ်ချုပ်ရေးကိစ္စရပ်များ တိုးတက်လွယ်ကူလျင်မြန်စေခြင်း၊ စီးပွားရေး၊ ကုန်သွယ်ရေးနှင့် ခရီးသွားလာရေးလုပ်ငန်းများ ပိုမိုတိုးတက်ဖွံ့ဖြိုးလာခြင်း၊ အရေးပေါ်ကယ်ဆယ်ရေးလုပ်ငန်းများ ဆောင်ရွက်နိုင်ခြင်း၊ ကျေးလက်နေပြည်သူများ၏ လိုအပ်ချက်ကို ဖြည့်ဆည်းပေးခြင်း၊ နိုင်ငံတော်၏ လူမှုစီးပွားတိုးတက်မှုလုပ်ငန်းများ ဆောင်ရွက်နိုင်ခြင်း၊ ဒေသခံပြည်သူများ အလုပ်အကိုင်အခွင့်အလမ်းများရရှိခြင်းနှင့် တောင်ပေါ်နှင့်မြေပြန့် တစ်ပြေးညီ ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်လာမည်ဖြစ်ခြင်း စသည့်အကျိုးကျေးဇူးများ ရရှိခံစားနိုင်မည်ဖြစ်ကြောင်း သိရသည်။ သတင်းစဉ်

- ချင်းပြည်နယ်၏ ပထမဆုံးသော လေကြောင်းဝင်ပေါက်ဖြစ်သည့် ဆူရ်ဘုန်လေဆိပ်သည် ဖလမ်းမြို့၏ အနောက်မြောက်ဘက် ၈ မိုင် ၅ ဖာလုံအကွာ၊ ပင်လယ်ရေမျက်နှာပြင်အထက် အမြင့်ပေ ၆၀၀၀ ရှိ ဆူရ်ဘုန်တောင်ကြောတွင် တည်ရှိပြီး ငွေကျပ် ၃၅ ဒသမ ၁၉၁ ဘီလီယံ အကုန်အကျခံ တည်ဆောက်ခဲ့ခြင်းဖြစ်
- လေယာဉ်ကွင်း မြေဧရိယာ ၁၂၅၄ ဒသမ ၇၃ ဧကရှိပြီး လေယာဉ်ပြေးလမ်း အလျားပေ ၆၀၀၀၊ အကျယ်ပေ ၁၀၀ ရှိကာ လေယာဉ်ပြေးလမ်းသည် Flexible Pavement အမျိုးအစားဖြစ်
- လေယာဉ်ပြေးလမ်းခံနိုင်ရည် ၅၁၀၀၀ ပေါင်(23000 Kg)ရှိကာ ATR 72-500/600 လေယာဉ်များ ဆင်းသက်နိုင်မည်ဖြစ်



ဆူရ်ဘုန်လေယာဉ်ကွင်းအား တွေ့ရစဉ်။

\* ရွေးကောက်ပွဲမှ

- ၁၄။ ငတ်နိုးကျေးရွာအုပ်စု၊
- ၁၅။ ဒလက်မေကျေးရွာအုပ်စု၊
- ၁၆။ အောက်ဘလိုင်ကျေးရွာအုပ်စု၊
- ၁၇။ တုတ်ကြေးကျေးရွာအုပ်စု၊
- ၁၈။ ကုန်းတော်ကျေးရွာအုပ်စု၊
- ၁၉။ တရွန်အိုင်ကျေးရွာအုပ်စု၊
- ၂၀။ ဇဉ်ဘောင်းပြင်ကျေးရွာအုပ်စု၊
- ၂၁။ ရှင်မဒိန်ကျေးရွာအုပ်စု၊
- ၂၂။ သာယာကျေးရွာအုပ်စု၊
- ၂၃။ ယင်ခံကျေးရွာအုပ်စု၊
- ၂၄။ မီးဇာကျေးရွာအုပ်စု၊
- ၂၅။ စက်ပစ်ပြင်ကျေးရွာအုပ်စု၊
- ၂၆။ အထက်သံမဏိကျေးရွာအုပ်စု၊
- ၂၇။ အထက်ဘလိုင်ကျေးရွာအုပ်စု၊
- ၂၈။ ကွမ်းတောင်ကျေးရွာအုပ်စု၊
- ၂၉။ ဆတ်ချိုကျေးရွာအုပ်စု၊
- ၃၀။ ရွှေလိုက်ကျေးရွာအုပ်စု၊
- ၃၁။ ဆင်အိုးကျေးရွာအုပ်စု၊
- ၃၂။ ရှာအိုကျေးရွာအုပ်စု၊
- ၃၃။ ပါရာကျေးရွာအုပ်စု၊
- ၃၄။ ပတိန်တလန်ကျေးရွာအုပ်စု၊
- ၃၅။ ဝါးရုံကျေးရွာအုပ်စု၊
- ၃၆။ မအူကျေးရွာအုပ်စု၊
- ၃၇။ မြိတ်ကျေးရွာအုပ်စု၊
- ၃၈။ ပကာကျေးရွာအုပ်စု၊
- ၃၉။ မော်တလာကျေးရွာအုပ်စု၊
- ၄၀။ ရွှေလိုက်ကျေးရွာအုပ်စု၊
- ၄၁။ အုန်းသီးကျေးရွာအုပ်စု၊

- ၄၂။ ဒူရီတောင်ကျေးရွာအုပ်စု၊
- ၄၃။ ကုန်ပြင်ကျေးရွာအုပ်စု၊
- ၄၄။ မွန်ထောင့်ကျေးရွာအုပ်စု၊
- ၄၅။ စိမ့်စင်းကျေးရွာအုပ်စု၊
- ၄၆။ လယ်လှကျေးရွာအုပ်စု၊
- ၄၇။ အောက်သံမဏိကျေးရွာအုပ်စု၊
- ၄၈။ နှမဒါကျေးရွာအုပ်စု၊
- ၄၉။ အဘောင်သားကျေးရွာအုပ်စု၊
- ၅၀။ ကန့်လာကျေးရွာအုပ်စု၊
- ၅၁။ ခဝဲကျေးရွာအုပ်စု၊
- ၅၂။ ရပ်ချောင်းကျေးရွာအုပ်စု၊
- ၅၃။ ဘဲဒုံကျေးရွာအုပ်စု၊
- ၅၄။ ဖတ်ချောင်းကျေးရွာအုပ်စု၊
- ၅၅။ ယီးလာကျေးရွာအုပ်စု၊
- ၅၆။ ပါမောင်ကျေးရွာအုပ်စု၊
- ၅၇။ ကြက်မအိုင်ကျေးရွာအုပ်စု၊
- ၅၈။ လိပ်ချောင်းကျေးရွာအုပ်စု၊
- ၅၉။ တင်းဘုန်းကျေးရွာအုပ်စု၊
- ၆၀။ ဝါတိန်ကျေးရွာအုပ်စု၊
- ၆၁။ ဝက်မကျေးရွာအုပ်စု၊
- ၆၂။ ဆားကျေးရွာအုပ်စု၊
- ၆၃။ ဘောင်ကုန်းကျေးရွာအုပ်စု၊
- ၆၄။ ကနောင်ကျေးရွာအုပ်စု၊
- ၆၅။ ပျဉ်ကျေးရွာအုပ်စု၊
- ၆၆။ စင်ကီတောင်ကျေးရွာအုပ်စု၊
- ၆၇။ ကယက်ကျေးရွာအုပ်စု၊
- ၆၈။ အောက်ကုန်းကျေးရွာအုပ်စု၊
- ၆၉။ ဒီလောင်ကျေးရွာအုပ်စု၊
- ၇၀။ တိုင်ကျေးရွာအုပ်စု၊

- ၇၁။ မီးချောင်းဘေးကျေးရွာအုပ်စု၊
- ၇၂။ တို့ဆော့ကျေးရွာအုပ်စု၊
- ၇၃။ ဝါဒိုင်ကျေးရွာအုပ်စု၊
- ၇၄။ လောင်ယော်ကျေးရွာအုပ်စု၊
- ၇၅။ စင်လီကျေးရွာအုပ်စု၊
- ၇၆။ သံထောင်ကျေးရွာအုပ်စု၊
- ၇၇။ ကိုဖေကျေးရွာအုပ်စု၊
- ၇၈။ အလယ်ဒိန်ကျေးရွာအုပ်စု၊
- ၇၉။ ခိုက်ခါကျေးရွာအုပ်စု၊
- ၈၀။ အပ်ကျေးရွာအုပ်စု၊
- ၈၁။ ထိန်းခေါင်းကျေးရွာအုပ်စု၊
- ၈၂။ ချိုင်းစန်းကျေးရွာအုပ်စု၊
- ၈၃။ မှုံတန်းကျေးရွာအုပ်စု၊
- ၈၄။ ထိုးကျေးရွာအုပ်စု၊
- ၈၅။ ခန့်တိုကျေးရွာအုပ်စု၊
- ၈၆။ ဂါရာပြင်ကျေးရွာအုပ်စု၊
- ၈၇။ လန်ဒန်ကျေးရွာအုပ်စု၊
- ၈၈။ ခွေးခေါင်းကျေးရွာအုပ်စု၊
- ၈၉။ ခါအိမ်ကျေးရွာအုပ်စု၊
- ၉၀။ တပ်ချောင်းကျေးရွာအုပ်စု၊
- ၉၁။ ဝန်ချောင်းကျေးရွာအုပ်စု၊
- ၉၂။ မောက်ချောင်းကျေးရွာအုပ်စု၊
- ၉၃။ ကောက်စဉ်ကျေးရွာအုပ်စု၊
- ၉၄။ မောစုန်းကြီးကျေးရွာအုပ်စု။

(လှသိန်း) ဥက္ကဋ္ဌ ပြည်ထောင်စုရွေးကောက်ပွဲကော်မရှင်

# ရွေးကောက်ပွဲများ ကျင်းပခြင်းမပြုမည့် နယ်မြေများစာရင်းမှ ပယ်ဖျက်

ပြည်ထောင်စုသမ္မတမြန်မာနိုင်ငံတော် ပြည်ထောင်စုရွေးကောက်ပွဲကော်မရှင် ကြေညာချက်အမှတ် (၂၀၁ / ၂၀၂၀)

၁၃၈၂ ခုနှစ်၊ သီတင်းကျွတ်လဆန်း ၁၁ ရက် (၂၀၂၀ ပြည့်နှစ်၊ အောက်တိုဘာလ ၂၇ ရက်)

ရွေးကောက်ပွဲများ ကျင်းပခြင်းမပြုမည့် နယ်မြေများစာရင်းမှ ပယ်ဖျက်ခြင်း

၁။ ၂၀၂၀ ပြည့်နှစ်၊ နိုဝင်ဘာလ ၈ ရက်နေ့၌ ကျင်းပပြုလုပ်မည့် ပါတီစုံ ဒီမိုကရေစီ အထွေထွေရွေးကောက်ပွဲတွင် ရခိုင်ပြည်နယ်၊ ကျောက်ဖြူမြို့နယ် အတွင်းရှိ ရပ်ကွက်နှင့် ကျေးရွာအုပ်စု ၅၄ ခုကိုလည်းကောင်း၊ အမ်းမြို့နယ် အတွင်းရှိ ရပ်ကွက်နှင့်ကျေးရွာအုပ်စု ၃၂ ခုကိုလည်းကောင်း လွတ်လပ်ပြီး

တရားမျှတသော ရွေးကောက်ပွဲကျင်းပရန် အခြေအနေမရှိသဖြင့် ယင်းနယ်မြေ များတွင် ရွေးကောက်ပွဲများ ကျင်းပခြင်းမပြုမည်မဟုတ်ကြောင်း ပြည်ထောင်စု ရွေးကောက်ပွဲကော်မရှင်က ၁၆-၁၀-၂၀၂၀ ရက်စွဲပါ ကြေညာချက်အမှတ် (၁၉၆/၂၀၂၀) ဖြင့် ထုတ်ပြန်ကြေညာခဲ့ပါသည်။

၂။ သို့ရာတွင် အထက်ပါထုတ်ပြန်ကြေညာခဲ့သည့် နယ်မြေများအနက် ကျောက်ဖြူမြို့နယ်နှင့် အမ်းမြို့နယ်အတွင်းရှိ ကျေးရွာအုပ်စုအချို့တွင် လွတ်လပ်ပြီး တရားမျှတသော ရွေးကောက်ပွဲကျင်းပပြုလုပ်နိုင်ကြောင်း သက်ဆိုင်ရာရွေးကောက်ပွဲကော်မရှင်အဖွဲ့ခွဲနှင့် သက်ဆိုင်ရာဝန်ကြီးဌာနများ၏ ထပ်မံစိစစ်တင်ပြချက်အရ အောက်ဖော်ပြပါ ကျေးရွာအုပ်စုများကို ရွေးကောက်ပွဲ ကျင်းပခြင်းမပြုကြောင်း ကြေညာထားသည့် နယ်မြေစာရင်းမှ ပယ်ဖျက်၍ ရွေးကောက်ပွဲများ ကျင်းပပြုလုပ်မည်ဖြစ်ကြောင်း နောက်ဆုံးထုတ်ပြန်ကြေညာ လိုက်သည်-

စဉ် မြို့နယ်

(က) ကျောက်ဖြူမြို့နယ်

ရပ်ကွက်/ကျေးရွာအုပ်စု

- ၁။ ဂုံးချိန်ကျေးရွာအုပ်စု၊
- ၂။ စစ်တောကျေးရွာအုပ်စု၊
- ၃။ အဝတောင်ကျေးရွာအုပ်စု။
- ၁။ အမ်းမြောက်ကျေးရွာအုပ်စု၊
- ၂။ အောက်ကျေးရွာအုပ်စု၊
- ၃။ လုံးကောက်ကျေးရွာအုပ်စု၊
- ၄။ အမ်းတောင်ကျေးရွာအုပ်စု။

(လှသိန်း) ဥက္ကဋ္ဌ ပြည်ထောင်စုရွေးကောက်ပွဲကော်မရှင်

# ရွေးကောက်ပွဲများ ကျင်းပခြင်းမပြုမည့် နယ်မြေများစာရင်းမှ ပယ်ဖျက်

ပြည်ထောင်စုသမ္မတမြန်မာနိုင်ငံတော် ပြည်ထောင်စုရွေးကောက်ပွဲကော်မရှင် ကြေညာချက်အမှတ် (၂၀၂ / ၂၀၂၀)

၁၃၈၂ ခုနှစ်၊ သီတင်းကျွတ်လဆန်း ၁၁ ရက် (၂၀၂၀ ပြည့်နှစ်၊ အောက်တိုဘာလ ၂၇ ရက်)

ရွေးကောက်ပွဲများ ကျင်းပခြင်းမပြုမည့် နယ်မြေများစာရင်းမှ ပယ်ဖျက်ခြင်း

၁။ ၂၀၂၀ ပြည့်နှစ်၊ နိုဝင်ဘာလ ၈ ရက်နေ့၌ ကျင်းပပြုလုပ်မည့် ပါတီစုံ ဒီမိုကရေစီ အထွေထွေရွေးကောက်ပွဲတွင် ရှမ်းပြည်နယ်၊ မူဆယ်မြို့နယ်အတွင်း

ရှိ ရပ်ကွက်နှင့် ကျေးရွာအုပ်စု ၁၀ ခုကိုလည်းကောင်း၊ လားရှိုးမြို့နယ်အတွင်းရှိ ကျေးရွာအုပ်စု ၆ ခုကိုလည်းကောင်း၊ ကွမ်းလုံမြို့နယ်အတွင်းရှိ ကျေးရွာအုပ်စု ၁ ခုကိုလည်းကောင်း လွတ်လပ်ပြီးတရားမျှတသော ရွေးကောက်ပွဲကျင်းပရန် အခြေအနေမရှိသဖြင့် ယင်းနယ်မြေများတွင် ရွေးကောက်ပွဲများ ကျင်းပခြင်းမပြု မည်မဟုတ်ကြောင်း ပြည်ထောင်စုရွေးကောက်ပွဲကော်မရှင်က ၁၆ - ၁၀ - ၂၀၂၀ ရက်စွဲပါ ကြေညာချက်အမှတ် (၁၉၇/၂၀၂၀) ဖြင့် ထုတ်ပြန်ကြေညာခဲ့ပါသည်။

၂။ သို့ရာတွင် အထက်ပါ ထုတ်ပြန်ကြေညာခဲ့သည့်နယ်မြေများအနက် မူဆယ် မြို့နယ်၊ လားရှိုးမြို့နယ်နှင့် ကွမ်းလုံမြို့နယ်အတွင်းရှိ ရပ်ကွက်နှင့်ကျေးရွာအုပ်စု အချို့တွင် လွတ်လပ်ပြီး တရားမျှတသော ရွေးကောက်ပွဲကျင်းပပြုလုပ်နိုင် ကြောင်း သက်ဆိုင်ရာ ရွေးကောက်ပွဲကော်မရှင်အဖွဲ့ခွဲများနှင့် သက်ဆိုင်ရာ ဝန်ကြီးဌာနများ၏ ထပ်မံစိစစ်တင်ပြချက်များအရ အောက်ဖော်ပြပါ ရပ်ကွက်

နှင့် ကျေးရွာအုပ်စုများကို ရွေးကောက်ပွဲကျင်းပခြင်းမပြုကြောင်း ကြေညာ ထားသည့် နယ်မြေစာရင်းမှ ပယ်ဖျက်၍ ရွေးကောက်ပွဲများ ကျင်းပပြုလုပ်မည် ဖြစ်ကြောင်း နောက်ဆုံးထုတ်ပြန်ကြေညာလိုက်သည်-

စဉ် မြို့နယ်

- (က) မူဆယ်မြို့နယ်
- (ခ) လားရှိုးမြို့နယ်
- (ဂ) ကွမ်းလုံမြို့နယ်

ရပ်ကွက်/ကျေးရွာအုပ်စု

- တော်ရွက်ရပ်ကွက်(မူဆယ်မြို့)။
- မယ်ဟန်ကျေးရွာအုပ်စု။
- မန်ပြိန်းကျေးရွာအုပ်စု။

(လှသိန်း) ဥက္ကဋ္ဌ ပြည်ထောင်စုရွေးကောက်ပွဲကော်မရှင်

## ကိုဗစ်-၁၉ ရောဂါနှင့် ရင်ဆိုင်ကျော်လွှားခဲ့ရပုံအကြောင်း ဆွေးနွေးခန်း အစီအစဉ် ထုတ်လွှင့်မည်

နေပြည်တော် အောက်တိုဘာ ၂၇ ကျန်းမာရေးနှင့် အားကစားဝန်ကြီးဌာနနှင့် ပြန်ကြားရေးဝန်ကြီးဌာနတို့ ပူးပေါင်း၍ ကိုဗစ်-၁၉ ရောဂါအကြောင်း သိကောင်းစရာ အမေး/အဖြေ အစီအစဉ်ကို စက်တင်ဘာ ၂၉ ရက်မှစ၍ အပတ်စဉ် အင်္ဂါ၊ ဗုဒ္ဓဟူးနှင့် ကြာသပတေးနေ့များတွင် ညနေ ၆ နာရီခွဲမှ ည ၇ နာရီအထိ မြန်မာ့အသံနှင့် ရုပ်မြင်သံကြားတွင် ထုတ်လွှင့်ပြသလျက်ရှိသည်။  
ယခုအခါ အပတ်စဉ် ဗုဒ္ဓဟူးနေ့ ညနေ ၆ နာရီခွဲတွင် ကိုဗစ်-၁၉ ရောဂါဖြစ်ပွားပြီး ပြန်လည်ကျန်းမာလာသူများနှင့် ဆွေးနွေးမေးမြန်းခန်းကို ထုတ်လွှင့်ရန် စီစဉ်ဆောင်ရွက်လျက်ရှိရာ အောက်တိုဘာ ၂၈ ရက်တွင် ကိုဗစ်-၁၉ ရောဂါဖြစ်ပွားပြီး ပြန်လည်ကျန်းမာလာသူများဖြစ်ကြသည့် ရန်ကုန်တိုင်းဒေသကြီး ဆေးတက္ကသိုလ်(၂) စိတ်ကျန်းမာပညာဌာနမှ ပါမောက္ခ/ဌာနမှူး ပါမောက္ခ ဒေါက်တာဆန်းလင်းနှင့် ဗိုလ်တထောင်မြို့နယ်မှ ကိုဇော်မင်းအောင်နှင့် ဦးမြင့်လွင်တို့၏ ကိုဗစ်-၁၉ ရောဂါ ရင်ဆိုင်ကျော်လွှားခဲ့ရပုံများအကြောင်း ဆွေးနွေးခန်းအစီအစဉ်ကို ထုတ်လွှင့်သွားမည်ဖြစ်ကြောင်း သိရသည်။



## ဂုဏ်ယူဆင်နွှဲ ဆရာကြီးဦးဖေမောင်တင် ရုပ်တုဖွင့်ပွဲ



ရန်ကုန်တက္ကသိုလ် ရာပြည့်အကြိုကာလဖြစ်သည့် ၂၀၁၈ ခုနှစ်ခန့်ကပင် ရန်ကုန်တက္ကသိုလ် မြန်မာစာဌာနတွင် တာဝန်ထမ်းဆောင်နေကြသော ဆရာ ဆရာမများ၊ မြန်မာစာဌာနတွင် ပညာဆည်းပူးခဲ့ကြသော ကျောင်းသား ကျောင်းသူဟောင်းကြီးများ၊ လက်ရှိပညာဆည်းပူးလျက်ရှိကြသော မျိုးဆက်သစ် ကျောင်းသား ကျောင်းသူများအားလုံး၏ ရင်ထဲတွင် ပြင်းပြသောစိတ်ဆန္ဒတစ်ခု ကိန်းအောင်းလျက် ရှိနေခဲ့ပါသည်။ ယင်းစိတ်ဆန္ဒမှာ ၂၀၂၀ ပြည့်နှစ် ရန်ကုန်တက္ကသိုလ် ရာပြည့်ကာလတွင် မြန်မာစာဌာနအနေဖြင့် တစ်တပ်တစ်အား ပါဝင်ဆင်နွှဲနိုင်ရေးပင် ဖြစ်ပါသည်။

### ဒေါက်တာအောင်မြင့်ဦး

လေ့လာမှုအတွက် များစွာအကျိုးဖြစ်ထွန်းစေခဲ့ပါသည်။ ဆရာကြီးသည် အင်္ဂလန်နိုင်ငံ အင်္ဂါတောကောလိပ်တွင် ပညာသင်ယူနေစဉ်တွင် ဗုဒ္ဓဘာသာကို အနောက်



ရန်ကုန်တက္ကသိုလ် တောင်ငူဆောင် မြန်မာစာဌာနတွင် ၂၀၁၉ ခုနှစ် ဒီဇင်ဘာ ၂၀ ရက်က ဆရာကြီး ဦးဖေမောင်တင် ရုပ်တုဖွင့်ပွဲ ကျင်းပစဉ်။



ဆရာကြီး ဦးဖေမောင်တင်၏ ရုပ်တု

**သီးခြားဌာနအဖြစ် ရပ်တည်နိုင်ခဲ့**  
ရန်ကုန်တက္ကသိုလ် ရာပြည့်ကာလတွင် မြန်မာစာဌာနက တစ်တပ်တစ်အား ပါဝင်ဆင်နွှဲနိုင်ရေးအတွက် အရင်းခံဖြစ်စေခဲ့သည့် တွန်းအားတစ်ရပ်မှာ ၂၀၁၆ ခုနှစ် ဒီဇင်ဘာလ ၂၂ ရက်နေ့တွင် ကျင်းပခဲ့သည့် ရန်ကုန်တက္ကသိုလ် မြန်မာစာဌာနတည်ထောင်ခြင်း (၇၅) နှစ်ပြည့်စိန်ရတုသဘင်အခမ်းအနားကြီးပင် ဖြစ်ပါသည်။ ၁၉၂၀ ပြည့်နှစ် ဒီဇင်ဘာလတွင် ရန်ကုန်တက္ကသိုလ် စတင်တည်ထောင်စဉ်အချိန်က မြန်မာစာဌာနသည် သီးခြားဌာနအဖြစ် ရပ်တည်နိုင်ခြင်းမရှိသေးပါ။ ၁၉၄၁ ခုနှစ်တွင်မူ ဆရာကြီး ဦးဖေမောင်တင်၏ ကြိုးပမ်းမှုဖြင့် မြန်မာစာဌာနသည် ရန်ကုန်တက္ကသိုလ်၌ သီးခြားဌာနအဖြစ် ရပ်တည်နိုင်ခဲ့ပါသည်။ မြန်မာစာဌာနတည်ထောင်သည့် (၇၅) နှစ်ပြည့်မြောက်သော ၂၀၁၆ ခုနှစ် ဒီဇင်ဘာလတွင် မြန်မာစာဌာန စိန်ရတုသဘင်ကို စည်ကားသိုက်မြိုက်စွာကျင်းပခဲ့ရာ ထိုစဉ်က နိုင်ငံတော်သမ္မတကြီး ဦးထင်ကျော် တက်ရောက်အားပေးချီးမြှင့်ခဲ့ပါသည်။  
မြန်မာစာဌာန စိန်ရတုသဘင်ကို အကြောင်းပြု၍ မြန်မာစာ ကျောင်းသား ကျောင်းသူဟောင်းကြီးများ၊ မျိုးဆက်သစ် ကျောင်းသား ကျောင်းသူများ၊ လက်ရှိတာဝန်ထမ်းဆောင်လျက်ရှိကြသည့် ဆရာ ဆရာမများသည် တပေါင်းတစည်းတည်း အင်အားစုစည်းမိခဲ့ကြပြီး မကြာမီကျရောက်တော့မည့် ရန်ကုန်တက္ကသိုလ် ရာပြည့်အကြိုကာလနှင့် ရာပြည့်ပွဲသဘင်ကြီးတွင် အင်တိုက်အားတိုက်ပါဝင်ဆင်နွှဲရန် အားခဲခဲ့ကြပါသည်။  
၂၀၁၇ ခုနှစ်တွင် ရန်ကုန်တက္ကသိုလ် မြန်မာစာဌာန ကျောင်းသားဟောင်းများအသင်းကို တရားဝင် ဖွဲ့စည်းနိုင်ခဲ့ပြီး မြန်မာစာကျောင်းသားဟောင်းများအသင်း၊ မျိုးဆက်သစ်ကျောင်းသား ကျောင်းသူများ၊ ဆရာ ဆရာမများသည် ဆွေးနွေးပွဲများပုံမှန်ကျင်းပပြီး ဌာန၏ ပုံမှန်လှုပ်ရှားမှုများသာမက ရန်ကုန်တက္ကသိုလ် ရာပြည့်အကြိုကာလနှင့် ရာပြည့်သဘင်ပွဲတော်ကြီးတွင် ပါဝင်ဆောင်ရွက်နိုင်မည့် ကိစ္စရပ်များကို အကြိမ်ကြိမ်ဆွေးနွေးခဲ့ကြပါသည်။ ထိုဆွေးနွေးပွဲများတွင် ရန်ကုန်တက္ကသိုလ်နှင့် ပတ်သက်၍ဖြစ်စေ၊ ပညာရပ်ဖွံ့ဖြိုးရေး၊ သုတေသနဖွံ့ဖြိုးရေးတို့နှင့် ပတ်သက်၍ဖြစ်စေ၊ မြန်မာစာဌာနနှင့် ပတ်သက်၍ဖြစ်စေ ဂုဏ်အပြုထိုက်ဆုံးသော၊ ကျေးဇူးအဆပ်ထိုက်ဆုံးသော ပုဂ္ဂိုလ်ကြီးတစ်ဦးကို ကြေးရုပ်တုပြုလုပ်ကာ မြန်မာစာဌာနတွင် ဂုဏ်ပြုထားရှိသင့်ကြောင်း ရလဒ်တစ်ခု ပေါ်ထွက်လာခဲ့ပါသည်။ ကြေးရုပ်တုပြုလုပ်ထားရှိကာ ဂုဏ်ပြုမည့် ပုဂ္ဂိုလ်ကြီးကား အခြားသူမဟုတ်။ ရန်ကုန်တက္ကသိုလ်၏ ပထမဆုံးသော မြန်မာလူမျိုး ကျောင်းအုပ်ကြီး၊ မြန်မာစာဌာနကို စတင်တည်ထောင်ပေးခဲ့သူ မြန်မာစာဌာန၏ ဖခင်ကြီး

ဆရာကြီး ဦးဖေမောင်တင်ပင် ဖြစ်ပါသည်။ မြန်မာနိုင်ငံတွင် ရန်ကုန်တက္ကသိုလ်ပေါ်ပေါက်မီ ကိုလိုနီခေတ်တွင် ဆရာကြီး ဦးဖေမောင်တင်သည် မြန်မာလူမျိုးများထံမှ ရှားရှားပါးပါး ပညာတတ်တတ်ယောက်ဖြစ်ပါသည်။ ၁၉၀၉ ခုနှစ်တွင် ကာလကတ္တားတက္ကသိုလ်မှ ဘီအေဘွဲ့ကို ရရှိခဲ့သည်။ ထိုစဉ်က ဘီအေဘွဲ့ရရှိသူ ကိုးဦးသာ ရှိခဲ့ပါသည်။ ဘီအေဘွဲ့ရလျှင် ကိုလိုနီအုပ်ချုပ်ရေး ယန္တရားမှ ရာထူးဌာနနှုတ်ကြီးကြီးမားမား ရနိုင်သော်လည်း ဆရာကြီး ဦးဖေမောင်တင်သည် တက္ကသိုလ်ဆရာအဖြစ်သာ ခံယူခဲ့သည်။ ထိုအချိန်က ရန်ကုန်တက္ကသိုလ်တွင် အင်္ဂလိပ်



ဆရာကြီး ဦးဖေမောင်တင်နှင့် ဇနီး။

လူမျိုးများထံ၌ ပါဠိတတ်သူမရှိသည့်အတွက် ပါဠိတတ်သည့် ဆရာကြီးဦးဖေမောင်တင်ကို ဆရာခန့်အပ်ခဲ့သည်။ ၁၉၁၁ ခုနှစ်တွင် ကာလကတ္တားတက္ကသိုလ်မှ အမ်အေဘွဲ့ကို ရရှိသည်။  
ကိုလိုနီခေတ်တွင် မြန်မာနိုင်ငံ၏ ကိုယ်ပိုင် တက္ကသိုလ်တစ်ခုအဖြစ် ရန်ကုန်တက္ကသိုလ်ကြီး ပေါ်ပေါက်လာစေရေးအတွက် ကြိုးပမ်းသူများတွင် ဆရာကြီး ဦးဖေမောင်တင်သည် အဓိကအခန်းကဏ္ဍမှ ပါဝင်ခဲ့သည်။ ရန်ကုန်တက္ကသိုလ်တည်ထောင်ရန် ၁၉၁၈ ခုနှစ်တွင် ဖွဲ့စည်းခဲ့သော တက္ကသိုလ်ဖြစ်မြောက်ရေးအဖွဲ့ (University Standing Committee) တွင် ဆရာကြီး ဦးဖေမောင်တင်သည် တစ်ဦးတည်းသော မြန်မာလူမျိုး အဖွဲ့ဝင်ဖြစ်သည်။ ဤအချက်ကပင် ရန်ကုန်တက္ကသိုလ် ပေါ်ပေါက်လာခြင်းသည် ဆရာကြီး ဦးဖေမောင်တင်၏ ကျေးဇူးမကင်းကြောင်း ထင်ရှားပါသည်။ ပညာရပ်နယ်ပယ်

တွင် အင်္ဂလိပ်ဝေါဟာရများ လွှမ်းမိုးနေချိန်တွင် ပညာရပ်အဆီအခေါင်းများကို မြန်မာမှုပြုနိုင်ရန် ဆရာကြီး ဦးဖေမောင်တင်သည် အခြားသော မြန်မာပညာရှင်များနှင့် ပူးပေါင်းကာ ကြိုးပမ်းခဲ့သည်။ ရန်ကုန်ယူနီဗာစီတီကို “ရန်ကုန်တက္ကသိုလ်” ဟု ခေါ်တွင်နိုင်ခဲ့ခြင်းသည်ပင် ဆရာကြီး ဦးဖေမောင်တင်၏ ဦးဆောင်ကြိုးပမ်းမှုတစ်ရပ် ဖြစ်ပါသည်။  
**ဘီလစ်ဘွဲ့ကို ရရှိခဲ့**  
ဗြိတိသျှအစိုးရသည် ဆရာကြီး ဦးဖေမောင်တင်ကို ရန်ကုန်တက္ကသိုလ်၏ အနာဂတ်အတွက် ရည်မှန်းထားခဲ့ဟန် ရှိပါသည်။ သူတို့ရည်မှန်းထားသူသည် “အင်္ဂလန်

**ဆွေးနွေးပွဲများတွင် ရန်ကုန်တက္ကသိုလ်နှင့်ပတ်သက်၍ဖြစ်စေ၊ ပညာရပ်ဖွံ့ဖြိုးရေး၊ သုတေသနဖွံ့ဖြိုးရေးတို့နှင့်ပတ်သက်၍ဖြစ်စေ၊ မြန်မာစာဌာနနှင့်ပတ်သက်၍ဖြစ်စေ ဂုဏ်အပြုထိုက်ဆုံးသော၊ ကျေးဇူးအဆပ်ထိုက်ဆုံးသော ပုဂ္ဂိုလ်ကြီးတစ်ဦးကို ကြေးရုပ်တုပြုလုပ်ကာ မြန်မာစာဌာနတွင် ဂုဏ်ပြုထားရှိသင့်ကြောင်း ရလဒ်တစ်ခု ပေါ်ထွက်လာခဲ့။ ကြေးရုပ်တုပြုလုပ်ထားရှိကာ ဂုဏ်ပြုမည့် ပုဂ္ဂိုလ်ကြီးကား အခြားသူမဟုတ်။ ရန်ကုန်တက္ကသိုလ်၏ ပထမဆုံးသော မြန်မာလူမျိုး ကျောင်းအုပ်ကြီး၊ မြန်မာစာဌာနကို စတင်တည်ထောင်ပေးခဲ့သူ မြန်မာစာဌာန၏ ဖခင်ကြီး ဆရာကြီး ဦးဖေမောင်တင်ပင်ဖြစ်။**

ကတ္တားက ပိုမိုသိရှိလာအောင် စွမ်းဆောင်နိုင်ခဲ့သူဖြစ်ပါသည်။ ထိုကာလတွင် အဋ္ဌသာလိနီနှင့် ဝိသုဒ္ဓိမဂ် အဋ္ဌကထာတို့ကို အင်္ဂလိပ်ဘာသာပြန်ဆိုခဲ့သည်။ ဝိသုဒ္ဓိမဂ်သည် အလွန်ခက်ခဲသော ကျမ်းဖြစ်ပြီး အင်္ဂလိပ်ဘာသာပြန်ဆိုရန် မည်မျှခက်ခဲပင်ပန်းမည်ဆိုသည်မှာ ဆိုဖွယ်ရာ မရှိပါ။ ဆရာကြီးသည် အင်္ဂလိပ်စာ ကျမ်းကျင်နိုင်နင်းပြီး ပါဠိဘာသာကို အဆင့်မြင့်မြင့် သင်ယူခဲ့သူဖြစ်ရာ ဆရာကြီး၏ ဘာသာပြန်ကို အင်္ဂလိပ် ပညာရှင်များကပင် “အလွန်ဖတ်ချင့်စဖွယ်စာဟန်” (very readable flow) ဖြင့် ရေးသားနိုင်သည်ဟုပင် ချီးကျူးခဲ့ကြရသည်။

အဋ္ဌသာလိနီ [The Expositor (Atthasalini)] ပထမတွဲနှင့် ဒုတိယတွဲတို့ကို ၁၉၂၀ ပြည့်နှစ်နှင့် ၁၉၂၁ ခုနှစ်တို့တွင်လည်းကောင်း၊ ဝိသုဒ္ဓိမဂ် (The Path of Purity: being a translation of Buddhaghosa's Visuddhimaggā) ပထမပိုင်း၊ ဒုတိယပိုင်း၊ တတိယပိုင်းတို့ကို ၁၉၂၁၊ ၁၉၂၉၊ ၁၉၃၁ ခုနှစ်တို့တွင်လည်းကောင်း လန်ဒန်ပါဠိစာပေအသင်း စာစဉ်အဖြစ် ထုတ်ဝေခဲ့သည်။ ဆရာကြီး၏ ဗုဒ္ဓဘာသာအပေါ် ထားရှိသည့် စေတနာနှင့် စွမ်းဆောင်ချက်ကြောင့် အနောက်နိုင်ငံများက ဗုဒ္ဓဘာသာကို ပိုမိုသိရှိလာခဲ့ကြပါသည်။  
၁၉၂၄ ခုနှစ်တွင် မြန်မာပြည်သို့ ပြန်ရောက်ခဲ့ပြီး ထိုအချိန်၌ စတင်ထုထောင်ဖွင့်လှစ်သည့် အရှေ့တိုင်း ပညာပါမောက္ခ (Professor of Oriental Studies) အဖြစ် ခန့်အပ်ခြင်းခံရသည်။



ပြည်တွင်းရေးရာ

# COVID-19 ကာကွယ်ထိန်းချုပ်ရေးနှင့်စပ်လျဉ်းသည့် ကြိုတင်ကာကွယ်ရေးဆိုင်ရာ ကန့်သတ်ချက်များအား ၂၀၂၀ ပြည့်နှစ်၊ နိုဝင်ဘာလ ၃၀ ရက်နေ့အထိ တိုးမြှင့်သတ်မှတ်ကြောင်း ကြေညာချက်

၁။ COVID-19 ကပ်ရောဂါ ကူးစက်ပြန့်ပွားမှုကို ကာကွယ်ထိန်းချုပ်သည့် အစီအမံများအား ပိုမိုထိရောက်စွာ ဆောင်ရွက်နိုင်ရန်ရှေးရှုလျက် ပြည်ထောင်စု သမ္မတမြန်မာနိုင်ငံတော်၊ နိုင်ငံခြားရေးဝန်ကြီးဌာနအနေဖြင့် ကမ္ဘာ့နိုင်ငံ အသီးသီးမှ မြန်မာနိုင်ငံသို့ လာရောက်ကြမည့် ခရီးသွားများအပေါ် ပြည်ပဝင်ခွင့် ယာယီကန့်သတ်ချက်များအား ထုတ်ပြန်ထားခဲ့ပြီး၊ အဆိုပါကန့်သတ်ချက်များ အားလုံးကို ၂၀၂၀-၂၀၂၁ ခုနှစ်၊ ဇူလိုင်လ ၃၀ ရက်နေ့အထိ ဆက်လက်တိုးမြှင့်သတ်မှတ်ကြောင်း ၂၈-၉-၂၀၂၀ ရက်စွဲပါကြေညာချက်ဖြင့် ထုတ်ပြန်ထားခဲ့ပြီးဖြစ်ပါသည်-

(က) မြန်မာနိုင်ငံသို့ လာရောက်ကြသည့် ခရီးသွားများအပေါ် ကြိုတင်ကာကွယ်ရေး ကန့်သတ်ချက်များနှင့်စပ်လျဉ်း၍ ၁၅-၉-၂၀၂၀ ရက်စွဲပါ ကြေညာချက်၊

(ခ) မြန်မာနိုင်ငံသို့ လာရောက်ကြသည့် ခရီးသွားများအပေါ် ကြိုတင်ကာကွယ်ရေး ထပ်တိုးကန့်သတ်ချက်များနှင့် ဆိုင်ရောက်စီစဉ်ရေး အလက်ထရောနစ်စီစဉ် ထုတ်ပေးခြင်း များအား ယာယီရပ်ဆိုင်းမှုနှင့်စပ်လျဉ်း၍ ၂၀-၉-၂၀၂၀ ရက်စွဲပါ ကြေညာချက်၊

(ဂ) ကမ္ဘာ့နိုင်ငံအသီးသီးမှ မြန်မာနိုင်ငံသို့ လာရောက်ကြသည့် ခရီးသွားများအပေါ် ကြိုတင်ကာကွယ်ရေး ထပ်တိုးကန့်သတ် ချက်များနှင့်စပ်လျဉ်း၍ ၂၄-၉-၂၀၂၀ ရက်စွဲပါ ကြေညာချက်၊

(ဃ) ကမ္ဘာ့နိုင်ငံအသီးသီးမှ မြန်မာနိုင်ငံသို့ လာရောက်ကြမည့် နိုင်ငံခြားသားများအား စီစဉ်လွှတ်ခွင့်နှင့် လူမှုရေးစီစဉ် အပါအဝင် မည်သည့်ပြည်ပဝင်စီစဉ် အမျိုးအစားကိုမဆို ယာ ယီရပ်ဆိုင်းမှုနှင့်စပ်လျဉ်း၍ ၂၈-၉-၂၀၂၀ ရက်စွဲပါ ကြေညာချက်။

၂။ COVID-19 ကူးစက်ရောဂါ ပြည်ပမှ ဝင်ရောက်လာနိုင်မှုနှင့် ကူးစက် ပြန့်ပွားမှုအန္တရာယ်မှ မြန်မာပြည်သူများအား ကာကွယ်စောင့်ရှောက်ပေးနိုင် ရေးအတွက် ထိရောက်သည့်အစီအမံများကို ဆက်လက်ချမှတ်ဆောင်ရွက်သွား နိုင်ရန်ရှေးရှုလျက် ပြည်ထောင်စုသမ္မတမြန်မာနိုင်ငံတော်အစိုးရအနေဖြင့် အထက်ဖော်ပြပါ ပြည်ပဝင်ခွင့် ယာယီကန့်သတ်မှုဆိုင်ရာ အစီအမံများအားလုံး ကို ၂၀၂၀ ပြည့်နှစ်၊ နိုဝင်ဘာလ ၃၀ ရက်နေ့အထိ ထပ်မံတိုးမြှင့်သတ်မှတ်လိုက် ပါသည်။

၃။ သို့ရာတွင် အရေးပေါ် အစိုးရတာဝန်ဖြင့်ဖြစ်စေ၊ မလွဲမရှောင်သာသော ကိစ္စရပ်များကြောင့်ဖြစ်စေ၊ ပြည်ပနိုင်ငံသားများ (သံတမန်များနှင့် ကုလသမဂ္ဂ လက်အောက်ခံအဖွဲ့အစည်းများမှ ဝန်ထမ်းများအပါအဝင်)အနေဖြင့် မြန်မာ နိုင်ငံသို့ ပျံသန်းပြီးဆွဲရန်ရှိမည့် ကယ်ဆယ်ရေးလေယာဉ်(သို့မဟုတ်) အထူး လေယာဉ်များဖြင့် လာရောက်ရန်ရှိပါက ပြည်ပဝင်ခွင့်စီစဉ်ဆိုင်ရာ ကန့်သတ်မှု များမှ ကင်းလွတ်ခွင့်ရရှိနိုင်ရန်အတွက် ပြည်ပနိုင်ငံများရှိ အနီးဆုံး မြန်မာသံရုံး/ အဖွဲ့ရုံး/ကောင်စစ်ဝန်ချုပ်ရုံးများသို့ ဆက်သွယ်အကူအညီ တောင်းခံရန် ဖြစ်ပါ သည်။ သို့သော် မြန်မာနိုင်ငံသို့ လာရောက်မည့် ခရီးသွားများအားလုံးအနေဖြင့် ကျန်းမာရေးနှင့် အားကစားဝန်ကြီးဌာနမှ ထုတ်ပြန်ထားသည့် ကိုဗစ်ကပ်ရောဂါ ကာကွယ်ထိန်းချုပ်ရေးဆိုင်ရာ တည်ဆဲညွှန်ကြားချက်များကို မပျက်မကွက် လိုက်နာကြရမည်ဖြစ်ပါသည်။

နိုင်ငံခြားရေးဝန်ကြီးဌာန နေပြည်တော် ၂၀၂၀ ပြည့်နှစ်၊ အောက်တိုဘာလ ၂၇ ရက်

## ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီး ဦးစိုးဝင်း အမေရိကန်ပြည်ထောင်စု အပြည်ပြည်ဆိုင်ရာဖွံ့ဖြိုးရေး ငွေကြေးပူးပေါင်းဆောင်ရွက်ရေးအဖွဲ့နှင့် တွေ့ဆုံဆွေးနွေး

နေပြည်တော် အောက်တိုဘာ ၂၇ စီမံကိန်း၊ ဘဏ္ဍာရေးနှင့် စက်မှုဝန်ကြီးဌာန ပြည်ထောင်စု ဝန်ကြီး ဦးစိုးဝင်းသည် အမေရိကန်ပြည်ထောင်စု အပြည်ပြည်ဆိုင်ရာဖွံ့ဖြိုးရေး ငွေကြေးပူးပေါင်းဆောင်ရွက် ရေးအဖွဲ့ (U.S International Development Finance Corporation-DFC)၏ Chief Executive Officer, Mr. Adam Boehler ဦးဆောင်သောအဖွဲ့နှင့် ယနေ့ နံနက် ၁၀ နာရီ တွင် နေပြည်တော်ရှိ စီမံကိန်း၊ ဘဏ္ဍာရေးနှင့် စက်မှုဝန်ကြီး ဌာန အမျိုးသားမှတ်တမ်းများ မော်ကွန်းတိုက်ဦးစီးဌာန အစည်းအဝေးခန်းမ၌ တွေ့ဆုံဆွေးနွေးသည်။



လှည့်လည်ရုံနေပါကြောင်းနှင့် အမေရိကန်နိုင်ငံမှ စီးပွားရေး လုပ်ငန်းရှင်များက မြန်မာနိုင်ငံရှိ စက်မှုဇုန်နှင့် အထူးစီးပွား ရေးဇုန်များတွင် ရင်းနှီးမြှုပ်နှံနိုင်မည့် အခြေအနေများ၊ export financing နှင့် SME financing တို့တွင် ပူးပေါင်း ဆောင်ရွက်နိုင်မည့် အခြေအနေများကို ဆွေးနွေးပြောကြား သည်။

ယင်းနောက် ဒုတိယဝန်ကြီး ဦးဆောင်အောင်က မြန်မာ နိုင်ငံ၏ Special Economic Zones များတွင် ရင်းနှီးမြှုပ်နှံ နိုင်သည့် အခြေအနေများ၊ MSDP အကောင်အထည်ဖော်မှု

လုပ်ငန်းများ၊ အထူးသဖြင့် MSMEs များမှာ များစွာထိခိုက်ပါ ကြောင်း၊ သို့ပါ၍ မြန်မာအစိုးရက COVID-19 Economic Relief Plan (CERP) အား ထုတ်ပြန်၍ ပြန်လည်ကုစားရေး လုပ်ငန်းများ ဆောင်ရွက်လျက်ရှိပါကြောင်း၊ MSME များ ပြန်လည်ထူထောင်ရေးတွင် Strategic financing များ လိုအပ်ပါကြောင်း၊ US Export-Import Bank အနေဖြင့် မြန်မာနိုင်ငံ၏ စီးပွားရေးလုပ်ငန်းများ ပြန်လည်ထူထောင် ရေးတွင် ပံ့ပိုးပေးစေလိုပါကြောင်း ဆွေးနွေးပြောကြားသည်။

ထို့နောက် US Treasury၊ US Export-Import Bank နှင့် DFC တို့မှ ကိုယ်စားလှယ်များက မြန်မာနိုင်ငံနှင့် ၎င်းတို့ ၏ လုပ်ငန်းဆောင်ရွက်မှုများအား ရှင်းလင်းတင်ပြ မေးမြန်း ဆွေးနွေးခဲ့ကြသည်။

ရင်းနှီးမြှုပ်နှံရေး ယင်းနောက် DFC ၏ Chief Executive Officer , Mr. Adam Boehler က မြန်မာနိုင်ငံအနေဖြင့် လတ်တလော ကြုံတွေ့နေရသည့်အခက်အခဲမှ အမြန်ဆုံးကျော်ဖြတ်နိုင်ရန် မျှော်လင့်ပါကြောင်း၊ အမေရိကန်နိုင်ငံသည် မြန်မာနိုင်ငံနှင့် ကုန်သွယ်မှုအား ၂၀၁၀ ပြည့်နှစ်မှ စတင်ဆောင်ရွက်ခဲ့ သည်မှာ ဆယ်စုနှစ်တစ်ခုအထိ ရှိခဲ့ပြီဖြစ်ပါကြောင်း၊ ယခုအခါ မြန်မာနိုင်ငံတွင် Chubb Life အာမခံလုပ်ငန်းကဲ့သို့ ရင်းနှီးမြှုပ်နှံရန် စိတ်ဝင်စားသည့် အခြားသော စီးပွားရေး လုပ်ငန်းများ ရှိပါကြောင်း၊ စွမ်းအင်ကဏ္ဍနှင့် Cyber Security ကဏ္ဍတို့တွင် ရင်းနှီးမြှုပ်နှံလိုသူများ ရှိပါကြောင်း၊ အထူးစီးပွားရေးဇုန်များတွင် ရင်းနှီးမြှုပ်နှံလိုသည့် လုပ်ငန်းရှင်များလည်းရှိပါကြောင်း၊ အမေရိကန်နိုင်ငံမှ ရင်းနှီးမြှုပ်နှံလိုသူများ လာရောက်ရင်းနှီးမြှုပ်နှံရေး အတွက် ဆက်လက်ပူးပေါင်းဆောင်ရွက်သွားနိုင်ရန် မျှော်လင့်ကြောင်း ပြောကြားခဲ့သည်။

## ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီး ဦးကျော်တင် မြန်မာနိုင်ငံဆိုင်ရာ ဥရောပသမဂ္ဂသံအမတ်ကြီးအား လက်ခံတွေ့ဆုံ

နေပြည်တော် အောက်တိုဘာ ၂၇ အပြည်ပြည်ဆိုင်ရာ ပူးပေါင်းဆောင် ရွက်ရေးဝန်ကြီးဌာန ပြည်ထောင်စု ဝန်ကြီး ဦးကျော်တင်သည် မြန်မာ နိုင်ငံဆိုင်ရာ ဥရောပသမဂ္ဂ သံအမတ် ကြီး မစ္စတာ ရာနီယယ်နီ ဘာဘာတူချီ အား ယနေ့ ညနေ ၄ နာရီတွင် နေပြည်တော်ရှိ နိုင်ငံခြားရေးဝန်ကြီး ဌာန၌ လက်ခံတွေ့ဆုံသည်။

အမြင်ချင်းဖလှယ် တွေ့ဆုံစဉ် ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီး က ဥရောပသမဂ္ဂ သံအမတ်ကြီးအား မြန်မာနိုင်ငံဆိုင်ရာ ဥရောပသမဂ္ဂ သံအမတ်ကြီးအဖြစ် ခန့်အပ်တာဝန် ပေးအပ်ခြင်းခံရသည့်အတွက် ဂုဏ်ယူ ဝမ်းမြောက်ကြောင်းကို ဦးစွာ ပြောကြားခဲ့ပြီး မြန်မာနိုင်ငံနှင့် ဥရောပ

သမဂ္ဂတို့အကြား ပူးပေါင်းဆောင်ရွက် မှု ဆက်လက်မြှင့်တင်သွားရေး၊ ကျန်းမာရေး၊ ပညာရေးနှင့် အလုပ် အကိုင်အခွင့်အလမ်းများ ဖန်တီးပေး ရေးအတွက် ဥရောပသမဂ္ဂမှ ရင်းနှီး မြှုပ်နှံမှုများ မြန်မာနိုင်ငံသို့ ပိုမို လာရောက်ရေး၊ ကိုဗစ်-၁၉ ကာကွယ် ဆေး ထုတ်လုပ်အောင်မြင်သည့်အခါ မြန်မာပြည်သူများ လက်လှမ်းမီရရှိရေး အတွက် ကူညီပံ့ပိုးရေး၊ ဥရောပသမဂ္ဂမှ မြန်မာနိုင်ငံ၌ ရွေးကောက်ပွဲလေ့လာ ရန် ကျွမ်းကျင်ပညာရှင်များ စေလွှတ် ထားမှုအခြေအနေတို့နှင့် ပတ်သက်၍ ရင်းနှီးပွင့်လင်းစွာ အမြင်ချင်းဖလှယ် ဆွေးနွေးခဲ့ကြသည်။

ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီးက မြန်မာ နိုင်ငံ၏ ဒီမိုကရေစီ အသွင်ကူးပြောင်း



















အထွေထွေရွေးကောက်ပွဲကို ၂၀၂၀ ပြည့်နှစ် နိုဝင်ဘာလ ၈ ရက်တွင် ကျင်းပမည်



- ရွေးကောက်ပွဲများသည် -**
- ဒီမိုကရေစီ၏ အခြေခံဖြစ်သည်။
  - ဒီမိုကရေစီရှင်သန်စေရေး၏ ရေသောက်မြစ် ဖြစ်သည်။
  - ဒီမိုကရေစီဖြစ်ထွန်းရေး၏ ပင်စည်ပင်မ ဖြစ်သည်။



ရန်ကုန်တိုင်းဒေသကြီး ဒေါ်ပုံမြို့နယ်ရှိ မဲရုံများ၌ တာဝန်ထမ်းဆောင်မည့် မဲရုံမှူး၊ ဒုမဲရုံမှူးများအား ရွေးကောက်ပွဲဆိုင်ရာ သင်တန်းပေး

ရန်ကုန် အောက်တိုဘာ ၂၇ နိုဝင်ဘာ ၈ ရက်တွင် ကျင်းပမည့် ပါတီစုံဒီမိုကရေစီ အထွေထွေရွေးကောက်ပွဲတွင် ရန်ကုန်တိုင်းဒေသကြီး ဒေါ်ပုံမြို့နယ်ရှိ မဲရုံများ၌ တာဝန်ထမ်းဆောင်မည့် မဲရုံမှူး၊ ဒုမဲရုံမှူးများကို ရွေးကောက်ပွဲဆိုင်ရာ မဲရုံမှူး သင်တန်းပေးခြင်းကို ယနေ့နံနက်ပိုင်းက ရန်ကုန်တိုင်းဒေသကြီး ဒေါ်ပုံမြို့နယ်ရှိ အမှတ်(၂) အခြေခံပညာအလယ်တန်းကျောင်း၌ ပြုလုပ်သည်။

အဆိုပါသင်တန်းတွင် ဒေါ်ပုံမြို့နယ် အထွေထွေအုပ်ချုပ်ရေးဦးစီးဌာန မြို့နယ်အုပ်ချုပ်ရေးမှူးက မြို့နယ်အတွင်း ရွေးကောက်ပွဲအောင်မြင်စွာ ကျင်းပနိုင်ရေးနှင့်စပ်လျဉ်း၍ အမှာစကားပြောကြားပြီး ဒေါ်ပုံမြို့နယ် ရွေးကောက်ပွဲကော်မရှင်အဖွဲ့ခွဲ ဥက္ကဋ္ဌက သင်တန်းနှင့်စပ်လျဉ်း၍ ရှင်းလင်းပြောကြားသည်။

ဒေါ်ပုံမြို့နယ် ရွေးကောက်ပွဲကော်မရှင်အဖွဲ့ခွဲ

ဥက္ကဋ္ဌ ဦးမျိုးစန်းက “ရွေးကောက်ပွဲမှာ မဲရုံမှူး၊ ဒုမဲရုံမှူးတွေရဲ့ အခန်းကဏ္ဍက အရေးကြီးပါတယ်။ ရွေးကောက်ပွဲနေ့မှာ သူတို့ဆီကလာတဲ့ မဲအရေအတွက်ကို ရုပ်ကွက်ကော်မရှင်နဲ့ မြို့နယ်တွေက ရေတွက်ပြီးမှ ပို့ရတာဖြစ်တဲ့အတွက်ကြောင့် မဲရုံမှူး၊ ဒုမဲရုံမှူးတွေက အခြေခံအကျဆုံးနဲ့ အရေးအကြီးဆုံးဖြစ်ပါတယ်”ဟု ပြောသည်။

ဟောပြောပို့ချ ယနေ့ပြုလုပ်သည့် ရွေးကောက်ပွဲဆိုင်ရာ မဲရုံမှူးသင်တန်းတွင် မဲရုံမှူး၊ ဒုမဲရုံမှူးများ၏အခန်းကဏ္ဍ၊ မဲရုံမှူး၊ ဒုမဲရုံမှူးများ၏ တာဝန်ဝတ္တရားများ၊ မဲရုံမှူးသုံး ပုံစံများရေတွက်ခြင်းနှင့် အသုံးပြုခြင်း၊ မဲရုံဖွင့်လှစ်ရန် ကြိုတင်ပြင်ဆင်ခြင်း၊ မသန်စွမ်းသူများအတွက် မဲပေးရန်စီစဉ်ဆောင်ရွက်ခြင်း၊ ရွေးကောက်ပွဲနေ့တွင် မဲရုံပိတ်သိမ်းခြင်းနှင့် မဲရေ

တွက်ခြင်း၊ ဆောင်ရန်ရှောင်ရန်အချက်များ၊ မဲပေးခြင်း အဆင့်ဆင့်ဆောင်ရွက်ရာတွင် ကျန်းမာရေးဘေးကင်းလုံခြုံရေးဆိုင်ရာ အကြံပြုချက် စသည်တို့ကို စာတွေ့ လက်တွေ့ ဟောပြောပို့ချကြောင်း သိရသည်။

နိုဝင်ဘာ ၈ ရက်တွင် ကျင်းပမည့် ပါတီစုံဒီမိုကရေစီအထွေထွေရွေးကောက်ပွဲအတွက် ဒေါ်ပုံမြို့နယ်တွင် မဲရုံပေါင်း ၆၃ ရုံ ပြင်ဆင်ဆောင်ရွက်ထားပြီး မဲရုံများတွင် တာဝန်ထမ်းဆောင်ရန် မဲရုံမှူးနှင့် ဒုမဲရုံမှူး ၁၂၆ ဦး စီစဉ်ထားကြောင်း ဒေါ်ပုံမြို့နယ် ရွေးကောက်ပွဲကော်မရှင်အဖွဲ့ခွဲမှ သိရသည်။

ရန်ကုန်တိုင်းဒေသကြီးတွင် မဲပေးပိုင်ခွင့်ရှိသူ ဦးရေ ၅၆ သိန်းခန့်ရှိပြီး ဒေါ်ပုံမြို့နယ်တွင် မဲပေးပိုင်ခွင့်ရှိသူဦးရေ ခုနစ်သောင်းခန့်ရှိကြောင်း သိရသည်။

မင်းသစ်(MNA)

တန်ဖိုးရှိ မဲတစ်ပြား

နိုင်ငံရဲ့အနာဂတ်အရေး ခါမလပ် တွေးရည်သန်၊ ဒီမိုကရေစီ ပွားသန်ရအောင် အများဆန္ဒအမှန်။ မြန်မာတို့ ရွှေနိုင်ငံ မသွေပိုင်ရန် မှန်းမြော်တွေး၊ များ သူ ငါ ကြံဆအသည်းနှင့် ဆန္ဒမဲပေး။ ။

ခပ်လွယ်လွယ် တလွဲတွေးပြီး မဲပေးတာ မဖြစ်စေချင်၊ ရွေးချယ်မည့် ကိုယ်စားလှယ်လောင်း တော်ကောင်း ဖြူစင်။ အရည်အချင်းပြည့်မှပင် ပြည့်အလှဆင် နိုင်မည်ပ၊ လေ့လာကာ သုံးသပ်တွေး ဆုံးဖြတ်ရွေးကြ။ ။

မူဝါဒ ကြေညာချက်တွေ သေချာမပျက် နှိုင်းယှဉ်ကာ၊ ကိုယ်စားလှယ်ချင်း ချိန်စက်ကြည့် အတိမ်အနက်သိမှာ၊ အိပ်မက်ကတိ မဖြစ်လိုပါ စနစ်ဆိုတာ ခိုင်မာဖို့။ စံထိုးအသိရယ်နှင့်- တန်ဖိုးရှိ မဲတစ်ပြားကို အမှန်အကျိုးရှိ မလွဲမမှားအောင် ခွဲခြားကာ ရည်ရွယ်လိုသည်ပေါ့ ဒီမိုကရေစီနိုင်ငံသစ်ကို အညီကိုယ်စီ ပိုင်ရန်တစ်ခေတ်မှာ နိုင်ငံချစ် ပြည်သူများက ဒီဗျူတစ်လွှား နိုးကြားစရိုက်နှင့် ကိုးစားထိုက် ကိုယ်စားလှယ်ကောင်းကို တောင်းဆိုကာ အောင်နိုင်ရေး မဲပေးကြစို့။ ။

မောင်သင်းယျံ (ကျိုက်ထော်)

သက်ဆိုင်ရာလွှတ်တော်ရွေးကောက်ပွဲဥပဒေပုဒ်မ ၅၈ ( ဃ ) အရ ဆန္ဒမဲပေးခြင်း ပျက်ပြားစေရန်ဖြစ်စေ၊ ရွေးကောက်ပွဲပျက်ပြားစေရန်ဖြစ်စေ စည်းဝေးဟောပြောခြင်း၊ လှုံ့ဆော်ခြင်း၊ ရေးသားခြင်း၊ ပြန့်ပွားခြင်း၊ ဝိစတာများ အသုံးပြုခြင်း သို့မဟုတ် အခြားနည်းဖြင့် အစားထုတ်ကြိုးပမ်းခြင်းမပြုရ။ ကျူးလွန်ပါက တစ်နှစ်ထက်မပိုသော ထောင်ဒဏ်ဖြစ်စေ၊ ကျွမ်းတမ်းသိန်းထက်မပိုသော ငွေဒဏ်ဖြစ်စေ ဒဏ်နှစ်ရပ်လုံးဖြစ်စေ ကျွန်ုပ်တို့ ချမှီနိုင်သည်။

**မဲဆန္ဒရှင်ပြည်သူများသို့ အသိပေးနှိုးဆော်ချက်**

- ညီညွတ်သော ဒီမိုကရက်တစ်ပါတီ(UDP)ကို ဖျက်သိမ်းပြီး ဖြစ်ပါသည်။
- ယင်းပါတီကိုယ်စားပြု လွှတ်တော်ကိုယ်စားလှယ်လောင်းများကို ဆန္ဒပြုရန်မလိုပါ။
- ဆန္ဒပြုခဲ့ပါလျှင် ပယ်မဲအဖြစ် သတ်မှတ်မည် ဖြစ်ပါသည်။

ပြည်ထောင်စုရွေးကောက်ပွဲကော်မရှင်





## ပြည်သူ့တွေ့ဘက်က တတ်နိုင်သမျှ တစ်ဦးချင်း ကျန်းမာအောင်နေပေးပါ

ကျွန်မတို့ပြည်သူတွေ တစ်ဦးချင်းတစ်ဦးချင်းကျန်းမာမှု နိုင်ငံက အင်အားရှိမှာပါ။ အခုအချိန်မှာဆိုရင် နည်းနည်းထိန်းလာနိုင်ပြီဆိုတော့ မပေါ့သွားစေချင်ပါဘူး။ နည်းနည်းထိန်းလာနိုင်တဲ့အခြေအနေကနေ လုံးဝထိန်းနိုင်မယ့် အခြေအနေရောက်ဖို့ဆိုတာဟာ တော်တော်လုပ်ယူရပါဦးမယ်။ သို့သော်လည်း ဒီလို စလာပြီဆိုတာ ကျွန်မတို့အတွက် အင်အားတစ်ခုပဲ။ လုပ်နိုင်တယ်၊ တကယ်ပဲ ကြိုးစားရင် တကယ်ပဲ ဆန္ဒရှိရင် တကယ်ပဲ စိရိယစိုက်ထုတ်ပြီးလုပ်ရင် အောင်မြင်နိုင်တယ်ဆိုတဲ့အသိနဲ့ ဆက်ပြီးကြိုးစားစေချင်ပါတယ်။ နိုင်ငံတော်ဘက်ကတော့ ခဏခဏပြောတဲ့အတိုင်းပဲ တတ်နိုင်သမျှ လုပ်ပေးပါတယ်။ ကျန်းမာရေးဘက်ကရော၊ စီးပွားရေးဘက်ကရော၊ ပြည်သူတွေရဲ့ စိတ်လုံခြုံမှု၊ လူမှုရေးဘက်ကရော တတ်နိုင်သမျှ လုပ်ဆောင်နေပါတယ်။ ပြည်သူ့တွေ့ဘက်ကတော့ တတ်နိုင်သမျှ တစ်ဦးချင်း တစ်ဦးချင်း ကျန်းမာအောင်ပဲ နေပေးပါလို့ မေတ္တာရပ်ခံလိုပါတယ်။



(Coronavirus Disease 2019 (COVID-19) ကာကွယ်၊ ထိန်းချုပ်၊ ကုသရေးအမျိုးသားအဆင့် ဗဟိုကော်မတီဥက္ကဋ္ဌ၊ နိုင်ငံတော်၏အတိုင်ပင်ခံပုဂ္ဂိုလ် ဒေါ်အောင်ဆန်းစုကြည် ၁၆-၁၀-၂၀၂၀ ရက်နေ့တွင် ကိုဗစ်-၁၉ ရောဂါဖြစ်ပွားမှု နောက်ဆုံးအခြေအနေနှင့် စပ်လျဉ်း၍ ပြည်သူများသို့ အစီရင်ခံတင်ပြသည့် မိန့်ခွန်းမှ ကောက်နုတ်ချက်)

## COVID-19 ရောဂါ စောင့်ကြပ်ကြည့်ရှုမှုနှင့်ပတ်သက်၍ သတင်းထုတ်ပြန်ခြင်း

(၂၇-၁၀-၂၀၂၀) ရက်နေ့၊ ညနေ (၄:၀၀)နာရီ

၁။ (၂၆-၁၀-၂၀၂၀) ရက်နေ့အတွက် ဓာတ်ခွဲအတည်ပြုလူနာ (၁၄၂၆) ဦး ၏ မြို့နယ်အလိုက် တွေ့ရှိရမှုအခြေအနေမှာ အောက်ပါအတိုင်း ဖြစ်ပါသည်-

စဉ်	တိုင်းဒေသကြီး/ ပြည်နယ်/ ပြည်ထောင်စုနယ်မြေ နေပြည်တော်	မြို့နယ်	အတည်ပြု လူနာ (ဦးရေ)
၁။	ရန်ကုန်တိုင်းဒေသကြီး	မြောက်ဥက္ကလာပ	၁၂၄
		လှိုင်	၁၀၃
		သာကေတ	၇၀
		မင်္ဂလာဒုံ	၆၈
		ရွှေပြည်သာ	၆၃
		မင်္ဂလာတောင်ညွန့်	၆၂
		ကြည့်မြင်တိုင်	၆၀
		အင်းစိန်	၄၈
		ဒဂုံမြို့သစ် (တောင်ပိုင်း)	၄၅
		တောင်ဥက္ကလာပ	၄၀
		သင်္ဃန်းကျွန်း	၃၇
		ဒဂုံမြို့သစ် (အရှေ့ပိုင်း)	၃၂
		သန်လျင်	၃၁
		ဒဂုံမြို့သစ် (မြောက်ပိုင်း)	၂၈
		တာမွေ	၂၆
		ဇွန်နင်း	၂၅
		ဒလ	၂၃
		ဒေါပုံ	၂၀
		စမ်းချောင်း	၂၀
		အလုံ	၁၉
		ထန်းတပင်	၁၉
		လှိုင်သာယာ	၁၉
		ပိုလ်တေထောင်	၁၇
		မှော်ဘီ	၁၆
		ဒဂုံ	၁၆
		ကမာရွတ်	၁၅
		ကျောက်တန်း	၁၅
		ကျောက်တံတား	၁၅
		မရမ်းကုန်း	၁၄
		ပန်းဘဲတန်း	၁၁
		လသာ	၁၀
		ဒဂုံမြို့သစ် (ဆိပ်ကမ်း)	၁၀
ဗဟန်း	၆		
ဓရမ်း	၆		
လှည်းကူး	၅		
ပုဇွန်တောင်	၅		

၂။	ပဲခူးတိုင်းဒေသကြီး	လမ်းမတော်	၄		
		တို့တေး	၃		
		သုံးခွ	၂		
		ကွမ်းခြံကုန်း	၂		
		တိုက်ကြီး	၂		
		စုစုပေါင်း		၁၁	
		၃။	မန္တလေးတိုင်းဒေသကြီး	လက်ပံတန်း	၃၇
				ပဲခူး	၁၃
				ညောင်လေးပင်	၇
				သာယာဝတီ	၇
ဝေါ	၆				
ပြည်	၃				
အုတ်တွင်း	၁				
မင်းလှ	၁				
စုစုပေါင်း		၇၅			
၄။	မကွေးတိုင်းဒေသကြီး	ချမ်းအေးသာစံ	၂၅		
		အောင်မြေသာစံ	၁၂		
		မဟာအောင်မြေ	၉		
		မိတ္ထီလာ	၃		
		ရမည်းသင်း	၃		
		မြင်းခြံ	၂		
		ညောင်ဦး	၁		
		ပြင်ဦးလွင်	၁		
		စန္ဒီကိုင်း	၁		
		တောင်သာ	၁		
စုစုပေါင်း		၅၈			
၅။	ရခိုင်ပြည်နယ်	အောင်လံ	၃၆		
		မကွေး	၄		
		မင်းဘူး	၂		
		ကံမ	၁		
		စုစုပေါင်း		၄၃	
		၆။	ဧရာဝတီတိုင်းဒေသကြီး	စစ်တွေ	၁၁
မောင်တော	၁၀				
ကျောက်တော်	၇				
မြောက်ဦး	၄				
ကျောက်ဖြူ	၂				
ပေါက်တော	၁				
သံတွဲ	၁				
စုစုပေါင်း		၃၆			
၇။	ဧရာဝတီတိုင်းဒေသကြီး	မအူပင်	၄		
		ကျောက်လတ်	၃		
		သာပေါင်း	၃		
		ဟင်္သာတ	၂		
		အင်္ဂပူ	၂		

၈။	စစ်ကိုင်းတိုင်းဒေသကြီး	ဝါးခယ်မ	၂		
		ဒေးဒရဲ	၁		
		လပူတ္တာ	၁		
		မော်လမြိုင်ကျွန်း	၁		
		ညောင်တုန်း	၁		
		ပုသိမ်	၁		
		ရေကြည်	၁		
		စုစုပေါင်း		၂၂	
		၉။	ကရင်ပြည်နယ်	ကလေး	၅
				ကသာ	၅
ကန့်ဘလူ	၁				
စုစုပေါင်း		၁၁			
၁၀။	ဗွန်ပြည်နယ်	မုဒုံ	၂		
		ကျိုက်တီ	၁		
		မော်လမြိုင်	၁		
		ပေါင်	၁		
		သထုံ	၁		
စုစုပေါင်း		၇			
၁၁။	နေပြည်တော်	ဘားအံ	၃		
		ပြင်ဦး	၃		
စုစုပေါင်း		၆			
၁၂။	တနင်္သာရီတိုင်းဒေသကြီး	ပုဗ္ဗသီရိ*	၅		
		စုစုပေါင်း		၅	
၁၃။	တနင်္သာရီတိုင်းဒေသကြီး	ထားဝယ်	၂		
		ဘုတ်ပြင်း	၁		
စုစုပေါင်း		၃			
၁၄။	ရှမ်းပြည်နယ် (တောင်ပိုင်း)	တောင်ကြီး	၂		
		စုစုပေါင်း		၂	
၁၅။	ရှမ်းပြည်နယ် (မြောက်ပိုင်း)	ကျောက်မဲ	၁		
		စုစုပေါင်း		၁	
၁၆။	ကယားပြည်နယ်	လျိုင်ကော်	၁		
		စုစုပေါင်း		၁	

(၂၆-၁၀-၂၀၂၀) ရက်နေ့အတွက် ဓာတ်ခွဲအတည်ပြုလူနာ စုစုပေါင်း (၁၄၂၆) ဦး

\* ပြည်ပမှ ရောက်ရှိလာသူ (၅) ဦးအား အသွားအလာကန့်သတ်ထားခြင်း ဖြစ်ပါသည်။

မှတ်ချက်။ (၂၆-၁၀-၂၀၂၀)ရက်နေ့တွင် စစ်ဆေးတွေ့ရှိခဲ့သော ဓာတ်ခွဲ အတည်ပြုလူနာ (၁,၄၂၆) ဦးတွင် အနံ့မရရှိသူ (၃၅၇) ဦး ပါရှိပါသည်။

ကျန်းမာရေးနှင့်အားကစားဝန်ကြီးဌာန



## သမိုင်းဝင်ရန်ကုန်တက္ကသိုလ်စာကြည့်တိုက်အကြောင်း တစေ့တစောင်း

### ရန်ကုန်တက္ကသိုလ်စာကြည့်တိုက် စာကြည့်တိုက်မှူး ဒေါ်သင်းသင်းစိုးနှင့် တွေ့ဆုံမေးမြန်းခြင်း

ရန်ကုန်တက္ကသိုလ်စာကြည့်တိုက်သည် တက္ကသိုလ်ဆရာ ဆရာမများ၊ ကျောင်းသား ကျောင်းသူများ၊ နိုင်ငံတော်အစိုးရဝန်ကြီးဌာနများ၊ ပြင်ပအဖွဲ့အစည်းများနှင့် သုတေသီများအား ရှေးဟောင်းစာပေနှင့်ဆိုင်သော အကြောင်းအချက်များကို အလွယ်တကူ ရရှိနိုင်စေရန် အကူအညီပေးလျက်ရှိသော ဌာနတစ်ခုဖြစ်ပါသည်။  
ရန်ကုန်တက္ကသိုလ်နှစ်(၁၀၀)ပြည့် အထိမ်းအမှတ်အနေဖြင့် ရန်ကုန်တက္ကသိုလ်စာကြည့်တိုက်နှင့်ပတ်သက်၍ ရန်ကုန်တက္ကသိုလ်စာကြည့်တိုက် စာကြည့်တိုက်မှူး ဒေါ်သင်းသင်းစိုးအား မြန်မာ့သတင်းစဉ်က ဆက်သွယ်မေးမြန်းထားသည်များကို ဖော်ပြလိုက်ပါသည်-

တွေ့ဆုံမေးမြန်း-ရီရီမြင့်  
ဓာတ်ပုံ-ဇော်မင်းလတ်



စာကြည့်တိုက်မှူး ဒေါ်သင်းသင်းစိုး



ရန်ကုန်တက္ကသိုလ်စာကြည့်တိုက်အား တွေ့ရစဉ်။

မေး။ ။ ရန်ကုန်တက္ကသိုလ်စာကြည့်တိုက်သမိုင်း အကြောင်းကို ပြောပြပေးစေလိုပါသည်။

ရှင်း။ ။ ရန်ကုန်တက္ကသိုလ်စာကြည့်တိုက်အဆောက်အအုံကို ၁၉၂၇ ခုနှစ် ဒီဇင်ဘာလ ၈ ရက်နေ့မှာ မြန်မာပြည်ဘုရင်ခံနဲ့ ရန်ကုန်တက္ကသိုလ်ရဲ့ အမိပတိလည်းဖြစ်တဲ့ ဆာဟာ့ကတ်ဘတ်လာ(Sir Harcourt Butler)က အုတ်မြစ်ချပေးခဲ့ပါတယ်။

စာကြည့်တိုက်ကို ၁၉၃၁ ခုနှစ်မှာ အပြီးသတ်ခဲ့ပြီး အဲဒီနှစ်မှာပဲ စာကြည့်တိုက်ကို ဖွင့်လှစ်ပေးနိုင်ခဲ့ပါတယ်။

မေး။ ။ ရန်ကုန်တက္ကသိုလ်စာကြည့်တိုက်ဖွင့်လှစ်ရခြင်းရဲ့ရည်ရွယ်ချက်ကိုလည်း သိပါရစေ။

ရှင်း။ ။ ရန်ကုန်တက္ကသိုလ်စာကြည့်တိုက် ဖွင့်လှစ်ရခြင်းရဲ့ ရည်ရွယ်ချက်တွေကတော့

(၁)ကျောင်းသားကျောင်းသူတွေရဲ့ ပညာရေးရည်မှန်းချက်တွေနဲ့ ဗဟုသုတတွေကို ရှာဖွေဖို့နဲ့ သုတေသနပြုလုပ်ရာမှာ အထောက်အကူပြုပေးနိုင်တဲ့ သတင်းအချက်အလက်တွေကို ကူညီထောက်ပံ့နိုင်ဖို့၊ (၂) ဆရာဆရာမတွေရဲ့ သင်ကြားမှုစွမ်းရည်ပြည့်ဝစေရေးနဲ့ ပညာအရည်အသွေး တိုးတက်အောင်ကြိုးပမ်းဆောင်ရွက်ရာမှာ အထောက်အကူပြုနိုင်ဖို့၊ (၃) သင်ကြားရေးနဲ့ ပညာသင်ဆု ကြိုးပမ်းမှုတွေကို ပံ့ပိုးပေးခြင်းဖြင့် မဟာဌာနရဲ့ စွမ်းဆောင်ရည်ကိုတိုးမြှင့်စေဖို့၊ (၄) စာကြည့်တိုက်အသုံးပြုသူတွေနဲ့ သတင်းရင်းမြစ်တွေအကြား ဆက်သွယ်ပေးဖို့၊ (၅) စာကြည့်တိုက်အသုံးပြုသူတွေရဲ့ လိုအပ်ချက်တွေအပေါ် အခြေခံပြီး အရည်အသွေးမြင့်မားတဲ့ သတင်းအချက်အလက်တွေနဲ့ စာပေအရင်းအမြစ်တွေ ဝန်ဆောင်မှုပေးဖို့ဆိုတဲ့ ရည်ရွယ်ချက်တွေ အဓိက ပါဝင်ပါတယ်။

မေး။ ။ ရန်ကုန်တက္ကသိုလ်စာကြည့်တိုက်ကို တည်ထောင်ထားတဲ့ စံနှုန်းတွေနဲ့ပတ်သက်ပြီးလည်း ပြောပြပေးစေလိုပါသည်ရှင်း။

ရှင်း။ ။ ရန်ကုန်တက္ကသိုလ် စာကြည့်တိုက်ဟာ တက္ကသိုလ်စာကြည့်တိုက်ဖြစ်တာနဲ့အညီ ပညာရပ်ဆိုင်ရာစာအုပ်တွေကို အဓိကထား စုဆောင်းပါတယ်။ Electronic Library ဝီပြင်စွာ ဖြစ်ပေါ်လာစေဖို့အတွက်လည်း စဉ်ဆက်မပြတ် ဆောင်ရွက်မှုတွေ လုပ်ဆောင်လျက် ရှိပါတယ်။

မေး။ ။ ရန်ကုန်တက္ကသိုလ်စာကြည့်တိုက်ကို နိုင်ငံ

တကာစာကြည့်တိုက်တွေလို အဆင့်မီအောင် ဘယ်လိုဆောင်ရွက်ထားပါသလဲ။ ဥပမာ- Website Online စတဲ့ စီစဉ်ချိတ်ဆက် ဆောင်ရွက်ထားမှုကို သိချင်ပါတယ်။

ရှင်း။ ။ ရန်ကုန်တက္ကသိုလ် စာကြည့်တိုက်က Personal Computer (PC) တွေနဲ့ အင်တာနက် ဝန်ဆောင်မှုပေးပါတယ်။ အဲဒီကမှတစ်ဆင့် Fiber Optic Cable ကြိုးလိုင်းနဲ့ မြန်နှုန်းမြင့် အင်တာနက် ဝန်ဆောင်မှုတွေကို ပေးနိုင်ခဲ့ပါတယ်။ အခုအခါမှာတော့ မြန်နှုန်းမြင့် အင်တာနက်ကြိုးလိုင်းတွေနဲ့ Laptops နဲ့ Personal Computer တွေအပြင် Wi-Fi Access နဲ့လည်း ရန်ကုန်တက္ကသိုလ် စာကြည့်တိုက် ဝန်းကျင်မှာ စာဖတ်သူတွေလိုအပ်တဲ့ သတင်းအချက်အလက်တွေနဲ့ Online Database တွေကို ရှာဖွေနိုင်တဲ့အထိ မြန်နှုန်းမြင့် အင်တာနက်စနစ်နဲ့ တိုးမြှင့်ဆောင်ရွက်နိုင်ခဲ့ပါတယ်။

အဲဒီအပြင်ရန်ကုန်တက္ကသိုလ်ဝက်ဘ်ဆိုက်ဖြစ်တဲ့ u.edu.mm မှာ စာကြည့်တိုက်ရဲ့ သတင်းအချက်အလက်တွေကို ချိတ်ဆက်ထားရှိပါတယ်။ ကျွန်မတို့ စာကြည့်တိုက် ဝက်ဘ်ဆိုက်ကနေမှ ရှာဖွေသူတွေအတွက် အွန်လိုင်း ကက်တလောက်အသုံးပြုပြီး စာကြည့်တိုက်မှာ စုဆောင်းထားရှိတဲ့ စာအုပ်တွေကို ၂၄ နာရီ ရှာဖွေနိုင်ဖို့ ဝန်ဆောင်မှု ပေးထားပါတယ်။ နောက် ရန်ကုန်တက္ကသိုလ်စာကြည့်တိုက်မှာ Library Automation System ကို အသုံးပြုပြီး သမားရိုးကျ စာပေးစနစ်ကနေ Barcode ကို အခြေခံတဲ့ Electronic စာပေးစနစ်ကို ပြောင်းလဲဝန်ဆောင်မှုပေးခြင်း၊ ကျောင်းသား ကျောင်းသူတွေစုဖွဲ့ပြီး စာဆွေးနွေးနိုင်ဖို့ အတွက် discussion room စီစဉ်ထားရှိခြင်း၊ ရန်ကုန်တက္ကသိုလ်မှ သုတေသနစာတမ်းတွေကို open access အဖြစ် repository တွင် တင်ပေးခြင်းတို့ကို ဆောင်ရွက်ပေးထားပါတယ်။

မေး။ ။ ရန်ကုန်တက္ကသိုလ်စာကြည့်တိုက်မှာ အခုလို ဝန်ဆောင်မှုကောင်းတွေ ဆောင်ရွက်ပေးထားတယ်ဆိုတော့ ဘယ်လိုစာအုပ်မျိုးတွေ အဓိကထားရှိ တယ်ဆိုတာလေးလည်း နည်းနည်းအသေးစိတ်ပြီး စာဖတ်သူတွေ သိရှိနိုင်အောင် ပြောပြပေးစေချင်ပါတယ်။

ရှင်း။ ။ ရန်ကုန်တက္ကသိုလ်စာကြည့်တိုက်မှာ အခုလို ဝန်ဆောင်မှုကောင်းတွေ ဆောင်ရွက်ပေးထားတယ်ဆိုတော့ ဘယ်လိုစာအုပ်မျိုးတွေ အဓိကထားရှိ တယ်ဆိုတာလေးလည်း နည်းနည်းအသေးစိတ်ပြီး စာဖတ်သူတွေ သိရှိနိုင်အောင် ပြောပြပေးစေချင်ပါတယ်။

မေး။ ။ ရန်ကုန်တက္ကသိုလ်စာကြည့်တိုက်ကို နိုင်ငံ

### ကျောင်းသား ကျောင်းသူတွေအနေနဲ့ စာကြည့်တိုက်မှာရှိတဲ့ စာပား ကောင်တာကို ရောက်ရှိလာတဲ့ စာအုပ်အသစ်တွေကို ငှားရမ်းဖတ်ရှုနိုင်ဖို့ အတွက် စာကြည့်တိုက်ကြော်ငြာသင်ပုန်းမှာ ကပ်ထားပေးတဲ့ စာအုပ်အသစ် စာရင်းတွေကို ဖတ်ရှုလေ့လာနိုင်သလို ရန်ကုန်တက္ကသိုလ် စာကြည့်တိုက်ရဲ့ ဖေ့စ်ဘွတ်စာမျက်နှာနဲ့ ဝက်ဘ်ဆိုက်တို့မှာလည်း စာအုပ်အသစ်တွေနဲ့ သတင်းအချက်အလက်တွေကို လေ့လာနိုင်ပါတယ်။

ရှင်း။ ။ ရန်ကုန်တက္ကသိုလ်စာကြည့်တိုက်မှာ သင်ကြားသင်ယူမှု အထောက်အကူပြု ပညာရပ်ဆိုင်ရာသုတ၊ ရသဆိုင်ရာစာအုပ်များ၊ လစဉ်၊ အပတ်စဉ် မဂ္ဂဇင်း၊ ဂျာနယ်တွေနဲ့ သမားရိုးကျ ဝန်ဆောင်မှုကို အဓိကထားပြီး ဝန်ဆောင်မှုပေးလျက်ရှိပါတယ်။ စုဆောင်းထားတဲ့ စာပေစုစည်းတွေအနေနဲ့ကတော့ -

- မြန်မာစာအုပ် - ၄၈၆၀၉ အုပ်
- အင်္ဂလိပ်စာအုပ် - ၈၁၈၆၈ အုပ်
- ကျမ်းစာအုပ် - ၁၇၁၇၀ အုပ်
- ပေစာ - ၁၈၈ အုပ်
- စာနယ်ဇင်းအမျိုးအစားပေါင်း - ၂၈ မျိုး တို့ကို စုဆောင်းထားရှိပါတယ်။

မေး။ ။ ရန်ကုန်တက္ကသိုလ် စာကြည့်တိုက်ကနေ ကျောင်းသားကျောင်းသူတွေအတွက် ဘယ်လို အကျိုးကျေးဇူးတွေ ရရှိနိုင်ပါသလဲ။

ရှင်း။ ။ ကျောင်းသား ကျောင်းသူတွေအနေနဲ့ စာကြည့်တိုက်မှာရှိတဲ့ စာပားကောင်တာကို ရောက်ရှိလာတဲ့ စာအုပ်အသစ်တွေကို ငှားရမ်းဖတ်ရှုနိုင်

ဖို့အတွက် စာကြည့်တိုက်ကြော်ငြာသင်ပုန်းမှာ ကပ်ထားပေးတဲ့ စာအုပ်အသစ်စာရင်းတွေကို ဖတ်ရှုလေ့လာနိုင်သလို ရန်ကုန်တက္ကသိုလ် စာကြည့်တိုက်ရဲ့ ဖေ့စ်ဘွတ်စာမျက်နှာနဲ့ ဝက်ဘ်ဆိုက်တို့မှာလည်း စာအုပ်အသစ်တွေနဲ့ သတင်းအချက်အလက်တွေကို လေ့လာနိုင်ပါတယ်။ သုတေသနစာတမ်းတွေ ရေးသားတဲ့အခါမှာလည်း ရည်ညွှန်းကိုးကားချက်တွေဖော်ပြရာမှာ Citation Manager အသုံးပြုပုံ သင်တန်းပေးခြင်း၊ နိုင်ငံတကာ အဆင့်မီ သုတေသနစာတမ်းတွေပေါ်ထွက်နိုင်ဖို့ URKUND Plagiarism Checker ကို အသုံးပြုပြီး သုတေသနစာတမ်းတွေ၊ ကျမ်းတွေကို စစ်ဆေးခြင်းတို့ကို ပြုလုပ်နိုင်ပါတယ်။

မေး။ ။ ရန်ကုန်တက္ကသိုလ်စာကြည့်တိုက်ကို ဘယ်လို ဝန်ဆောင်မှုတွေနဲ့ ပြင်ဆင်ဆောင်ရွက်ထားပါသလဲရှင်း။

ရှင်း။ ။ သမားရိုးကျစနစ်နဲ့ Electronic စနစ်တို့နဲ့ ဝန်ဆောင်မှုနှစ်မျိုး ဆောင်ရွက်ထားရှိပါတယ်။

မေး။ ။ ရန်ကုန်တက္ကသိုလ်စာကြည့်တိုက်ကို နိုင်ငံ

### ■ စာမျက်နှာ ၁၈ မှ

မေး။ ။ရန်ကုန်တက္ကသိုလ် စာကြည့်တိုက်ကို ယခင်နဲ့ ယခု အခေါ်အဝေါ် ပြောင်းလဲမှုတွေ ရှိခဲ့တယ် လို့ သိရပါတယ်။ အဲဒါနဲ့ ပတ်သက်ပြီး သိချင်ပါတယ်ရှင်။

ဖြေ။ ။အခေါ်အဝေါ်ပြောင်းလဲမှုတွေ ရှိခဲ့ပါတယ် ရှင်။ ရန်ကုန်တက္ကသိုလ်တည်ထောင်ခါစမှ ၁၉၆၄ ခုနှစ်အထိ ရန်ကုန်တက္ကသိုလ်စာကြည့်တိုက်ဆိုပြီး ရှိခဲ့ပါတယ်။ ၁၉၆၄ ခုနှစ်ကနေ စတင်ပြီး စနစ်သစ် ပညာရေးအရ ရန်ကုန်တက္ကသိုလ်စာကြည့်တိုက်ကို တက္ကသိုလ်များ ဗဟိုစာကြည့်တိုက်အမည်ပြောင်းလဲ ခေါ်ဝေါ်ခဲ့ပါတယ်။ ၁၉၈၇ ခုနှစ်မှာတော့ ရန်ကုန် တက္ကသိုလ်စာကြည့်တိုက်နဲ့ တက္ကသိုလ်များ ဗဟိုစာကြည့်တိုက်ဆိုပြီး စာကြည့်တိုက်နှစ်ခုအနေနဲ့ သီးခြားစီ ခွဲထွက်ခဲ့ပါတယ်။

မေး။ ။ကျောင်းသား ကျောင်းသူတွေကို အသိပေး ချင်တာရှိရင်လည်း ပြောပြပေးပါဦးရှင်။

ဖြေ။ ။စာကြည့်တိုက်မှူးသာမက စာကြည့်တိုက် ဝန်ထမ်းတွေအနေနဲ့လည်း ကျောင်းသား ကျောင်းသူတွေနဲ့ ဆရာ ဆရာမတွေရဲ့ သင်ကြားရေး ဆိုင်ရာတွေ၊ သုတေသနလုပ်ငန်းဆိုင်ရာတွေနဲ့ ပတ်သက် ပြီး အဆင့်မြှင့်တင်ခြင်းတွေကို စဉ်ဆက်မပြတ်ပံ့ပိုး ကူညီမှုတွေ လုပ်ဆောင်လျက်ရှိပါတယ်။ ရန်ကုန် တက္ကသိုလ်စာကြည့်တိုက်ကို ပြည်တွင်း၊ ပြည်ပမှ လေ့လာ သူပညာရှင်တွေနဲ့ ကျောင်းသား ကျောင်းသူ သုတေသီတွေ လာရောက်လေ့လာလျက်ရှိပြီး ဆက်လက်ပိုမိုအသုံးပြုကြဖို့ ဖိတ်ခေါ် တိုက်တွန်းလိုပါတယ်။

မေး။ ။ရန်ကုန်တက္ကသိုလ် စာကြည့်တိုက်မှာရှိတဲ့ စာအုပ်တွေကို တက္ကသိုလ်ကျောင်းသားတွေ သာမက ကျောင်းသားကျောင်းသူမဟုတ်တဲ့ အခြားစာပေ ဝါသနာရှင်တွေပါ ငှားရမ်းဖတ်ရှုနိုင်ပါသလား။ ဖတ်ရှုလိုရင် ဘယ်လိုဆက်သွယ်ဆောင်ရွက်ရမလဲဆိုတာကို ဖြေကြား ပေးပါဦးရှင်။

ဖြေ။ ။အခုလိုမေးမြန်းပေးတာကျေးဇူးတင်ပါတယ်။ ရန်ကုန်တက္ကသိုလ်စာကြည့်တိုက်မှာရှိတဲ့ စာအုပ်တွေကို အခြားစာပေဝါသနာရှင်တွေလည်း ငှားရမ်း ဖတ်ရှုနိုင်ပါတယ်ရှင်။ စာကြည့်တိုက်ကို အသုံးပြုလိုတဲ့ ပြင်ပပုဂ္ဂိုလ်တွေအနေနဲ့ ဌာနဆိုင်ရာအကြီးအကဲရဲ့ ထောက်ခံစာ / ရုပ်ကွက်ထောက်ခံစာနဲ့ ဓာတ်ပုံတစ်ပုံကို ယူဆောင်ပြီး စာကြည့်တိုက်အသင်းဝင်နိုင်ပါတယ်။

မေး။ ။စာကြည့်တိုက်မှူးတစ်ယောက်မှာ ရှိရမယ့် စာကြည့်တိုက်မှူးတွေအနေနဲ့ ဘယ်လိုအရည်အသွေး မြှင့်တင်ဆောင်ရွက်ထားသင့်တယ်ဆိုတာကို ဖြေကြားပေး ပါဦးရှင်။

ဖြေ။ ။စာကြည့်တိုက်အရွယ်အစားအရ စာကြည့် တိုက်မှူးစံနှုန်းတွေက သိသိသာသာကွဲပြား ပေးမယ့် ပုံမှန်အားဖြင့်တော့ အောက်ပါ စံသတ်မှတ်ချက် တွေ ရှိရပါမယ် -

- နည်းပညာများနှင့် ရင်းနှီးကျွမ်းဝင်ပြီး ကောင်းမွန်စွာ အသုံးချနိုင်သည့်စွမ်းရည်၊
- Database များနှင့် အင်တာနက်ကို ရင်းနှီးကျွမ်းဝင်စွာ အသုံးချနိုင်ခြင်း၊
- အဖွဲ့လိုက်ပူးပေါင်းဆောင်ရွက်တတ်ခြင်းနှင့် စိမ်

## ရန်ကုန်တက္ကသိုလ် စာကြည့်တိုက်မှူး ဒေါ်သင်းသင်းစိုး၏ ကိုယ်ရေးအကျဉ်း

- ၁၉၉၇ ခုနှစ်တွင် ဝိဇ္ဇာဘွဲ့ (သမိုင်း) ရရှိသည်။
- ၂၀၀၁ ခုနှစ် တွင် စာကြည့်တိုက်နှင့် သုတပညာ ဒီပလိုမာဘွဲ့ ရရှိသည်။
- ၂၀၀၃ ခုနှစ်တွင် စာကြည့်တိုက်နှင့် သုတပညာ မဟာဝိဇ္ဇာဘွဲ့ ရရှိသည်။
- ၂၀၁၀ ခုနှစ်တွင် ရန်ကုန်တက္ကသိုလ်မှ Global English (Dip)ဘွဲ့ ရရှိခဲ့ပါသည်။
- ၁၉၉၁ ခုနှစ်တွင် ရန်ကုန်တက္ကသိုလ်များ ဗဟိုစာကြည့်တိုက်တွင် နေ့စားလုပ်အားပေးအဖြစ် စတင်ဝင်ရောက် တာဝန်ထမ်းဆောင်သည်။
- ၁၉၉၅ ခုနှစ်တွင် အမြဲတမ်းဝန်ထမ်းအဖြစ် တစ်ဆင့်ပြီးတစ်ဆင့် တာဝန်ထမ်းဆောင်သည်။
- ၂၀၁၂ ခုနှစ်တွင် လက်ထောက်စာကြည့်တိုက်မှူးရာထူးဖြင့် မအူပင်တက္ကသိုလ်၌ တာဝန်ထမ်းဆောင်သည်။
- ၂၀၁၄ ခုနှစ်တွင် ဒဂုံတက္ကသိုလ်၌ စာကြည့်တိုက်မှူးရာထူးအဖြစ် တာဝန်ထမ်းဆောင်သည်။
- ၂၀၁၆ ခုနှစ်တွင် မုံရွာတက္ကသိုလ်၌ စာကြည့်တိုက်မှူးရာထူးအဖြစ် တာဝန်ထမ်းဆောင်သည်။
- ၂၀၁၉ ခုနှစ်တွင် ရန်ကုန်တက္ကသိုလ်၌ စာကြည့်တိုက်မှူးရာထူးဖြင့် တာဝန်ထမ်းဆောင်သည်။

ခန့်ခွဲမှုစွမ်းရည်ရှိခြင်း၊

- စာကြည့်တိုက်ရှိ အရင်းအမြစ်များကို အသုံးပြုတတ်ခြင်းနှင့် စာကြည့်တိုက် အသုံးပြုသူများ၏ လိုအပ်ချက်များကို အကဲဖြတ်နိုင်ခြင်း၊
- တင်ဆက်မှုနှင့် စကားပြော ကျွမ်းကျင်မှုစွမ်းရည်ရှိခြင်း၊
- ပညာရပ်များ(သို့) ပညာရပ်တစ်ခုကို အထူးကျွမ်းကျင်စွာ သိရှိတတ်မြောက်ခြင်း(ဥပမာ - ICT နည်းပညာကို ကျွမ်းကျင်တတ်မြောက်ခြင်း)တို့ပဲ ဖြစ်ပါတယ်။

မေး။ ။ ကျေးဇူးတင်ပါတယ်ရှင်။ ရန်ကုန်တက္ကသိုလ် နှစ်(၁၀၀)ပြည့်မှာ ရန်ကုန်တက္ကသိုလ် စာကြည့်တိုက်မှူးအနေနဲ့ ပါဝင်ခွင့်ရတဲ့အတွက် အမှတ်တရ စကားပြောကြားပေးပါဦး။

ဖြေ။ ။ ရန်ကုန်တက္ကသိုလ် နှစ်(၁၀၀)ပြည့်မှာ ရန်ကုန်တက္ကသိုလ် စာကြည့်တိုက်မှူး တစ်ယောက်အနေနဲ့ ပါဝင်ဆင်နွှဲခွင့်ရတဲ့အတွက် ဝမ်းသာဂုဏ်ယူရပါတယ်လို့ ပြောကြားလိုပါတယ်ရှင်။ ■

# ရန်ကုန်တက္ကသိုလ် နှစ်(၁၀၀)ပြည့်အထိမ်းအမှတ် ဉာဏ်စမ်းပဟေဠိပြိုင်ပွဲ ဖိတ်ခေါ်

ရန်ကုန်တက္ကသိုလ်သည် ၂၀၂၀ ပြည့်နှစ် ဒီဇင်ဘာလ(၁)ရက်နေ့တွင် နှစ်(၁၀၀) ပြည့်မြောက်ပြီဖြစ်ရာ ရန်ကုန်တက္ကသိုလ် ရာပြည့်အထိမ်းအမှတ် ဉာဏ်စမ်း ပဟေဠိပြိုင်ပွဲကို ကျင်းပမည် ဖြစ်ပါသည်။ ပြိုင်ပွဲကျင်းပရခြင်း၏ ရည်ရွယ်ချက် များမှာ အစဉ်အလာကြီးမားခဲ့သည့် ရန်ကုန်တက္ကသိုလ်၏သမိုင်းကြောင်းကို ပြည်သူများအနေနှင့် နှစ်စဉ်သိရှိနိုင်စေရန်၊ ရန်ကုန်တက္ကသိုလ်၏ နိုင်ငံ့ဂုဏ်ဆောင် ဆရာကြီး၊ ဆရာမကြီးများနှင့် ကျောင်းသား၊ ကျောင်းသူဟောင်း များ၏ ဂုဏ်သတင်းအချက်အလက်များကို ပြန်လည်ဖော်ထုတ်နိုင်ရန်၊ ယခင်က အရှေ့တောင်အာရှတွင် ထင်ရှားကျော်ကြားခဲ့သည့် ရန်ကုန်တက္ကသိုလ်၏ အတိတ်ပုံရိပ်များကို ပြန်လည်အောက်မေ့သတိရလာစေရန်၊ ရန်ကုန် တက္ကသိုလ်၏အောင်မြင်မှုများကို လေးစားအတူယူ၍ ပညာရေးအဆင့်အတန်း မြှင့်မားရေးအတွက် ဝိုင်းဝန်းကြိုးပမ်းဆောင်ရွက်လိုစိတ်များ ဖြစ်ပေါ်လာစေရန် ရည်ရွယ်ကျင်းပခြင်း ဖြစ်ပါသည်။

တက်ရောက်လျက်ရှိသော ကျောင်းသား၊ ကျောင်းသူများသည် တစ်ဖွဲ့လျှင်(၃)ဦး ပါဝင်သောအဖွဲ့ ဖွဲ့၍ အဖွဲ့လိုက် ဝင်ရောက်ယှဉ်ပြိုင်နိုင်ပါသည်။ ပါဝင်ယှဉ်ပြိုင်မည့် အဖွဲ့များသည် အောက်ဖော်ပြပါလိပ်စာများတွင် ဖော်ပြထားသည့် ပြိုင်ပွဲဝင် လျှောက်လွှာပုံစံများကို ပြည့်စုံစွာဖြည့်စွက်၍ (၃-၁၁-၂၀၂၀)ရက်နေ့ နောက်ဆုံး ထား၍ ဖော်ပြပါ e-mail လိပ်စာများသို့ ပြန်လည်ပေးပို့ရမည်။ ပြိုင်ပွဲဝင် လျှောက်လွှာများအနက်မှ ရွေးချယ်ခံရသူများစာရင်းကို (၅-၁၁-၂၀၂၀)ရက်နေ့၌ [www.uy.edu.mm](http://www.uy.edu.mm) နှင့် [www.dagonuniversity.edu.mm](http://www.dagonuniversity.edu.mm) တို့တွင် ကြေညာ ပေးမည်ဖြစ်ပါသည်။ အဆင့်လိုက် ပြိုင်ပွဲများကို မြန်မာ့အသံနှင့်ရုပ်မြင်သံကြား တွင် ရိုက်ကူးထုတ်လွှင့်ပြသမည်ဖြစ်ပါသည်။ ကြိုတင်လေ့လာဖတ်ရှုထားရမည့် စာအုပ်များမှာ -

- (က) ကျော်ဝင်း၊ သမိုင်းပါမောက္ခ(ငြိမ်း) ရေးသားသော ကိုကော်မြေမှ ရန်ကုန် တက္ကသိုလ်စာအုပ်၊
- (ခ) အောက်တိုဘာလထုတ် ကြေးမုံသတင်းစာနှင့် မြန်မာ့အလင်းသတင်းစာ တို့မှ ရန်ကုန်တက္ကသိုလ်ဆိုင်ရာ ဆောင်းပါးများ၊

(ဂ) အင်တာနက် စာမျက်နှာရှိ ရန်ကုန်တက္ကသိုလ် သမိုင်း ဆိုင်ရာအထောက်အထားများ ဖြစ်ပါသည်။

အသေးစိတ်အချက်အလက်များ ကိုသိရှိလိုပါက ဝက်ဘ်ဆိုက်စာမျက်နှာ [www.uy.edu.mm](http://www.uy.edu.mm) နှင့် [www.dagonuniversity.edu.mm](http://www.dagonuniversity.edu.mm) တွင်လည်းကောင်း၊ Facebook Page - National University of Art and Culture - Yangon, NUAC-Ygn, Official တွင်လည်းကောင်း၊ e-mail လိပ်စာ ဒေါက်တာထိတ်တင်ဟန်၊ [htatetinh@nuaac.gov.mm](mailto:htatetinh@nuaac.gov.mm) ဖုန်း- ၀၉၂၆၄၆၃၅၂၉၊ ဒေါက်တာဇော်စိုးမင်း [zawsoemin@uy.edu.mm](mailto:zawsoemin@uy.edu.mm) ဖုန်း-၀၉၅၃၃၇၅၅၅၄၊ ဒေါက်တာလှလှအောင် [llaung1111@gmail.com](mailto:llaung1111@gmail.com) ဖုန်း-၀၉၅၃၃၄၁၂ တို့တွင် စုံစမ်းမေးမြန်းနိုင်ပါ သည်။

ရန်ကုန်တက္ကသိုလ်ရာပြည့်သဘင်အခမ်းအနား ပျော်ရွှင်ပွဲကျင်းပရေးလုပ်ငန်းကော်မတီ







# အာဟာရကဏ္ဍပြုပြင်ပြောင်းလဲရေးအစီအစဉ်၏ မူဝါဒဆိုင်ရာအစည်းအဝေး ပထမအကြိမ်ကျင်းပ

နေပြည်တော် အောက်တိုဘာ ၂၇  
စိုက်ပျိုးရေး၊ မွေးမြူရေးနှင့် ဆည်မြောင်းဝန်ကြီးဌာနက ဥရောပသမဂ္ဂ၏ အထောက်အပံ့ဖြင့် အာဟာရကဏ္ဍပြုပြင်ပြောင်းလဲရေးဆိုင်ရာ အစီအစဉ် (Nutrition Sector Reform Contract- NSRC) ကို ၂၀၂၀-၂၀၂၁ ဘဏ္ဍာနှစ်တွင် စတင်အကောင်အထည်ဖော် ဆောင်ရွက်နိုင်ရေးနှင့် CERP ပါ လုပ်ငန်းစဉ်များ အကောင်အထည်ဖော်ဆောင်ရွက်နိုင်ရေး ညှိနှိုင်းဆွေးနွေးရန်အတွက် စိုက်ပျိုးရေး၊ မွေးမြူရေးနှင့် ဆည်မြောင်းဝန်ကြီးဌာန၊ စီမံကိန်း၊ ဘဏ္ဍာရေးနှင့် စက်မှုဝန်ကြီးဌာနနှင့် ဥရောပသမဂ္ဂတို့အကြား အာဟာရကဏ္ဍ ပြုပြင်ပြောင်းလဲရေးအစီအစဉ်၏ မူဝါဒဆိုင်ရာ အစည်းအဝေးကို ယနေ့နံနက်ပိုင်းတွင် Zoom Application ဖြင့် ကျင်းပသည်။



ဦးစီးဌာန၊ ငါးလုပ်ငန်းဦးစီးဌာန၊ ကျေးလက်ဒေသဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရေးဦးစီးဌာနတို့မှ ညွှန်ကြားရေးမှူးချုပ်များ၊ စီမံကိန်းရေးဆွဲရေးဦးစီးဌာန၊ ရသုံးမှန်းခြေငွေစာရင်း ဦးစီးဌာနနှင့် ငွေတိုက်ဦးစီးဌာနတို့မှ ညွှန်ကြားရေးမှူးချုပ်များ၊ တာဝန်ရှိ

သူများနှင့် EU Deligation မှ Mr Johann H. Hesse နှင့် Mr.Alvaro တို့ တက်ရောက်ကြသည်။ အစည်းအဝေးတွင် ဒုတိယဝန်ကြီး ဦးလှကျော်၊ ဒုတိယဝန်ကြီး ဦးမောင်မောင်နှင့် Mr Johann H. Hesse နှင့်

Mr.Alvaro တို့က အဖွင့်အမှာစကား ပြောကြားကြသည်။ ဆက်လက်၍ သက်ဆိုင်ရာ ဦးစီးဌာန ညွှန်ကြားရေးမှူးချုပ်များက "ကိုဗစ်-၁၉ စီးပွားရေး ထိခိုက်မှု သက်သာရေးစီမံချက်"(CERP) နှင့် စပ်လျဉ်း၍ တိုးတက်မှုအခြေအနေများကို လည်းကောင်း၊ စီမံကိန်းဦးစီးဌာန ဒုတိယညွှန်ကြားရေးမှူးချုပ်က NSRC အစီအစဉ်တွင် မြန်မာ့စိုက်ပျိုးရေး ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်မှု မဟာဗျူဟာ(ADS) နှင့် ကဏ္ဍပေါင်းစုံပါဝင်သော အမျိုးသားအာဟာရဆိုင်ရာစီမံကိန်း(MS-NPAN) တို့ကို ချိတ်ဆက်၍ ဆောင်ရွက်ထားရှိမှု အခြေအနေများကို လည်းကောင်း၊ စီမံကိန်းဦးစီးဌာန ဒုတိယညွှန်ကြားရေးမှူးက ၂၀၂၀-၂၀၂၁ ဘဏ္ဍာနှစ်အတွက် အာဟာရကဏ္ဍ ပြုပြင်ပြောင်းလဲရေးဆိုင်ရာ အစီအစဉ် (NSRC) ပါ လုပ်ငန်းစဉ်များ အကောင်အထည်ဖော်ဆောင်ရွက်ရာ၌ သတ်မှတ်ချက်ပြည့်မီရေး ဆောင်ရွက်ထားရှိမှုအခြေအနေများကို လည်းကောင်း ရှင်းလင်းတင်ပြကြရာ အစည်းအဝေး တက်ရောက်လာကြသူများက NSRC အောင်မြင်စွာ အကောင်အထည်ဖော်ဆောင်ရွက်နိုင်မည့် အကောင်းဆုံး နည်းလမ်းများကို ဝိုင်းဝန်းအကြံပြု ဆွေးနွေးခဲ့ကြကြောင်း သိရသည်။

သတင်းစဉ်

# ပါတီစုံဒီမိုကရေစီ အထွေထွေရွေးကောက်ပွဲအတွက် တရုတ်ပြည်သူ့သမ္မတနိုင်ငံမှ ဝယ်ယူထားသည့် ကိုဗစ် - ၁၉ ကာကွယ်ထိန်းချုပ်၊ ကုသရေး အထောက်အကူပစ္စည်းများ ရန်ကုန်နှင့် မန္တလေးအပြည်ပြည်ဆိုင်ရာလေဆိပ်တို့သို့ ဆက်လက်ရောက်ရှိ



ပါတီစုံဒီမိုကရေစီ အထွေထွေရွေးကောက်ပွဲအတွက် တရုတ်နိုင်ငံမှ ဝယ်ယူထားသည့် ကိုဗစ်-၁၉ ရောဂါကာကွယ်၊ ထိန်းချုပ်၊ ကုသရေး အထောက်အကူပစ္စည်းများ ရန်ကုန်အပြည်ပြည်ဆိုင်ရာလေဆိပ်သို့ ရောက်ရှိစဉ်။



ပါတီစုံဒီမိုကရေစီ အထွေထွေရွေးကောက်ပွဲအတွက် တရုတ်နိုင်ငံမှ ဝယ်ယူထားသည့် ကိုဗစ်-၁၉ ရောဂါကာကွယ်၊ ထိန်းချုပ်၊ ကုသရေး အထောက်အကူပစ္စည်းများ မန္တလေးအပြည်ပြည်ဆိုင်ရာလေဆိပ်သို့ ရောက်ရှိစဉ်။

ရန်ကုန် အောက်တိုဘာ ၂၇  
နိုင်ငံဘာ ၈ ရက်တွင် ကျင်းပမည့် ပါတီစုံဒီမိုကရေစီ အထွေထွေရွေးကောက်ပွဲတွင် မဲဆန္ဒရှင်များ၊ မဲရုံတာဝန်ကျဝန်ထမ်းများနှင့် စေတနာ့ဝန်ထမ်းများအား ကိုဗစ် - ၁၉ ရောဂါ ကာကွယ်၊ ထိန်းချုပ်၊ ကုသရေးအတွက် ဖြန့်ဝေပေးမည့် တရုတ်ပြည်သူ့သမ္မတနိုင်ငံမှ ဝယ်ယူထားသောပစ္စည်းများ ရန်ကုန်အပြည်ပြည်

ဆိုင်ရာလေဆိပ်နှင့် မန္တလေးအပြည်ပြည်ဆိုင်ရာလေဆိပ်တို့သို့ ယနေ့တွင် အထူးလေယာဉ်များဖြင့် ဆက်လက်ရောက်ရှိကြသည်။ ယနေ့တွင် ရန်ကုန်အပြည်ပြည်ဆိုင်ရာလေဆိပ်သို့ အထူးလေယာဉ် ငါးခေါက်နှင့် မန္တလေးအပြည်ပြည်ဆိုင်ရာလေဆိပ်သို့ အထူးလေယာဉ် လေးခေါက် ရောက်ရှိကြသည်။

အထောက်အကူပစ္စည်းများမှာ ရန်ကုန်အပြည်ပြည်ဆိုင်ရာလေဆိပ်နှင့် မန္တလေးအပြည်ပြည်ဆိုင်ရာလေဆိပ်တို့သို့ အောက်တိုဘာ ၂၈ ရက်မှ နိုဝင်ဘာ ၃ ရက်အထိ အထူးလေယာဉ်များဖြင့် ဆက်လက်ရောက်ရှိလာမည်ဖြစ်ကြောင်း သိရသည်။

သတင်းစဉ်

# ရွေးကောက်ပွဲသတင်း ရယူတင်ဆက်မှုဆိုင်ရာဆွေးနွေးပွဲသို့ ပြန်ကြားရေးဝန်ကြီးဌာနမှ ဝန်ထမ်းများ အွန်လိုင်းဖြင့် တက်ရောက် ဆွေးနွေး

နေပြည်တော် အောက်တိုဘာ ၂၇  
ရွေးကောက်ပွဲသတင်း ရယူတင်ဆက်မှုဆိုင်ရာ ဆွေးနွေးပွဲကို ယနေ့ နံနက်ပိုင်းက အွန်လိုင်းဖြင့် ပြုလုပ်ရာ ပြန်ကြားရေးဝန်ကြီးဌာနရှိ ဦးစီးဌာနနှင့် လုပ်ငန်းတိုမှ ဝန်ထမ်း ၇၀ တို့ နေရာအသီးသီးမှ တက်ရောက်ကြသည်။ ဆွေးနွေးပွဲတွင် မြန်မာ့အသံနှင့် ရုပ်မြင်သံကြား ညွှန်ကြားရေးမှူးချုပ် ဦးရဲနိုင်နှင့် ဂျပန်အပြည်ပြည်ဆိုင်ရာ ပူးပေါင်းဆောင်ရွက်ရေးအေဂျင်စီ (JICA)မှ Senior Representative Mr.Nobuo Iwai တို့က အဖွင့်အမှာစကား ပြောကြားကြပြီး JICA မှ ပါမောက္ခ Dr.Keiichi Hashimoto က ရွေးကောက်ပွဲ သတင်းရယူတင်ဆက်မှု ဆိုင်ရာများကို ဦးဆောင်ဆွေးနွေးသည်။



ဘက်လိုက်မှုမရှိစေဘဲ မျှတစွာဖြင့် သတင်းတန်းတက်လာအောင် ဆောင်ရွက်ရန် နည်းလမ်းများ၊ သတင်းတင်ဆက်ပုံများ၊ နိုင်ငံတကာအတွေ့အကြုံများကို JICA ဘက်မှ ဆွေးနွေးခဲ့ပြီး MRTV ဘက်မှလည်း ၂၀၂၀ ပြည့်နှစ် ပါတီစုံ

ဒီမိုကရေစီ အထွေထွေရွေးကောက်ပွဲတွင် ဆောင်ရွက်မည့် အစီအမံများနှင့် သတင်းထုတ်လွှင့် တင်ဆက်ပုံများကို ပြန်လည်ဆွေးနွေးဖလှယ်ကြကြောင်း သိရသည်။

သတင်းစဉ်

# ကသာခရိုင်၌ ဆန္ဒမဲပေးမည့်သူ ခြောက်သိန်းကျော်ရှိ

ကသာ အောက်တိုဘာ ၂၇  
စစ်ကိုင်းတိုင်းဒေသကြီး ကသာခရိုင်တစ်ခုလုံးအတိုင်းအတာ အရ နိုဝင်ဘာ ၈ ရက်တွင် ကျင်းပမည့် ပါတီစုံဒီမိုကရေစီ အထွေထွေရွေးကောက်ပွဲတွင် ယနေ့အထိ စာရင်းအရ ဆန္ဒမဲပေးမည့်သူပေါင်း ၆၃၄၈၅ ဦးရှိပြီး မဲရုံပေါင်း ၇၁၁ ရှိကြောင်းနှင့် အသက်(၆၀) ကျော်အရွယ် မဲဆန္ဒရှင်ပေါင်း ၈၄၈၄၂ ဦးရှိကြောင်း ကသာခရိုင် ရွေးကောက်ပွဲကော်မရှင် ဥက္ကဋ္ဌ ဦးအံ့ကျော်ထံမှ သိရသည်။ ကသာမြို့နယ်အနေဖြင့် ရပ်ကွက်ကျေးရွာပေါင်း ၄၂ အုပ်စုရှိပြီး ယနေ့အထိ စာရင်းအရ ဆန္ဒမဲပေးပိုင်ခွင့်ရှိသည့် မဲဆန္ဒရှင်ပေါင်း ၁၂၀၀၀ ကျော်ရှိကာ အသက်(၆၀) ကျော် မဲဆန္ဒရှင်ဦးရေမှာ ၁၂၀၀၀ ကျော်ရှိကြောင်း၊ ကသာမြို့နယ် တိုင်းဒေသကြီးလွှတ်တော် မဲဆန္ဒနယ်အမှတ်(၁)တွင် မဲရုံ ၅၁ ရှိနှင့် လွှတ်တော်မဲဆန္ဒနယ်မြေအမှတ်(၂)တွင် မဲရုံ ၅၉ ရှိ စုစုပေါင်း မဲရုံ ၁၁၀ ရှိကြောင်း၊ နိုဝင်ဘာ ၈ ရက်တွင် ဆန္ဒမဲလားရောက်ပေးမည့်သူများအား ကျန်းမာရေးဝန်ကြီးဌာနမှချမှတ်ထားသော ကိုဗစ်-၁၉ ရောဂါကာကွယ်တားဆီးရေးဆိုင်ရာ စည်းကမ်းများနှင့်အညီဖြစ်စေရေး စီစဉ် ဆောင်ရွက်ထားကြောင်း သိရသည်။ အေးမြသက်တမ်း



သစ် တော နဲ့ သစ် ပင် ချစ် ခင် တွဲ သွား မျိုး သစ် ပင် နှစ် နှစ် စဉ် တိုက် စိုး

စိုက်ပျိုးရေး၊ မွေးမြူရေးနှင့် ဆည်မြောင်းဝန်ကြီးဌာန
လယ်ယာမြေစီမံခန့်ခွဲရေးနှင့် စာရင်းအင်းဦးစီးဌာန
ဦးစီးဌာန (ရုံးချုပ်)၊ နေပြည်တော်၊ တိုင်းဒေသကြီး/ပြည်နယ် ရုံးများနှင့် ခရိုင်/မြို့နယ် အသီးသီးတွင်
လစ်လပ်လျက်ရှိသော အငယ်တန်းစာရေး (ကွန်ပျူတာ)နှင့် မြေတိုင်း-၅ ရာထူးနေရာများတွင်
ခန့်ထားရန်အတွက် ရေးဖြေစာမေးပွဲ အောင်မြင်သူများ ခုံအမှတ်စာရင်း ကြေညာခြင်း
၁။ လယ်ယာမြေစီမံခန့်ခွဲရေးနှင့်စာရင်းအင်းဦးစီးဌာန(ရုံးချုပ်)၊ နေပြည်တော်၊ တိုင်းဒေသကြီး/ပြည်နယ်ရုံးများနှင့် ခရိုင်/မြို့နယ်
ရုံး အသီးသီးတွင် ခန့်ထားရန် (၃-၇-၂၀၂၀)ရက်နေ့တွင် မြန်မာ့အလင်းနှင့် ကြေးမုံသတင်းစာများတွင် ကြော်ငြာခေါ်ယူခဲ့သည့်
လစာနံနံ(၁၈၀၀ဝဝိ - ၂၀၀ဝိ - ၁၉၀၀ဝဝိ) ရရှိသည့် အငယ်တန်းစာရေး (ကွန်ပျူတာ) ရာထူးနေရာနှင့် လစာနံနံ(၁၆၂၀ဝဝိ - ၂၀၀ဝိ
- ၁၇၂၀ဝဝိ) ရရှိသည့် မြေတိုင်း-၅ ရာထူးနေရာများအတွက် (၃၀-၈-၂၀၂၀)ရက်နေ့တွင် ကျင်းပပြုလုပ်ခဲ့သော အရည်အချင်းစစ်
ရေးဖြေစာမေးပွဲ၏ နေပြည်တော်၊ တိုင်းဒေသကြီး/ပြည်နယ် စာဖြေဌာနအလိုက် ရေးဖြေအောင်မြင်သူများ၏ ခုံအမှတ်စာရင်းကို
အောက်ဖော်ပြပါအတိုင်း ကြေညာလိုက်သည်-

Table with 10 columns: (က) ဦးစီးဌာန(ရုံးချုပ်)နေပြည်တော်၊ စာဖြေဌာန

Table with 10 columns: (ခ) ကချင်ပြည်နယ်(မြစ်ကြီးနား)စာဖြေဌာန

Table with 10 columns: (ဂ) ကယားပြည်နယ် (လွိုင်ကော်)စာဖြေဌာန

Table with 10 columns: (ဃ) ကရင်ပြည်နယ် (ဘားအံ) စာဖြေဌာန

Table with 10 columns: (င) ချင်းပြည်နယ် (ဟားခါး) စာဖြေဌာန

Table with 10 columns: (စ) စစ်ကိုင်းတိုင်းဒေသကြီး (မုံရွာ)စာဖြေဌာန

Table with 10 columns: (ဆ) တနင်္သာရီတိုင်းဒေသကြီး (ထားဝယ်) စာဖြေဌာန

Table with 10 columns: (ဇ) ပဲခူးတိုင်းဒေသကြီး (ပဲခူး) စာဖြေဌာန

Table with 10 columns: (ဈ) မကွေးတိုင်းဒေသကြီး (မကွေး) စာဖြေဌာန

Table with 10 columns: (ည) မန္တလေးတိုင်းဒေသကြီး (မန္တလေး) စာဖြေဌာန

Table with 10 columns: (ဋ) ဗဟိုပြည်နယ် (မော်လမြိုင်) စာဖြေဌာန



စာမျက်နှာ ၂၄ မှ

(၄) ရန်ကုန်တိုင်းဒေသကြီး (ရန်ကုန်) စာဖြေဌာန

Table with 10 columns and 10 rows of numbers for bidding information.

(၅) ရှမ်းပြည်နယ် (တောင်ကြီး)စာဖြေဌာန

Table with 10 columns and 20 rows of numbers for bidding information.

(၆) ဧရာဝတီတိုင်းဒေသကြီး (ပုသိမ်) စာဖြေဌာန

Table with 10 columns and 20 rows of numbers for bidding information.

၂။ ရေးဖြေစာမေးပွဲအောင်မြင်သူများအား (၁၂-၁၁-၂၀၂၀)ရက်နေ့မှစ၍ မိမိတို့ဖြေဆိုခဲ့သည့် စာဖြေဌာနအလိုက် သက်ဆိုင်ရာ နေပြည်တော်၊ တိုင်းဒေသကြီး/ပြည်နယ်လယ်ယာမြေစီမံခန့်ခွဲရေးနှင့်စာရင်းအင်းဦးစီးဌာနများတွင်အောင်မြင်သည့် နှစ်အမှတ် အစဉ်အတိုင်းတစ်နေ့လျှင် နံနက်ပိုင်း(၂၀)ဦးနှင့် နေ့လယ်ပိုင်း (၂၀) ဦး၊ စုစုပေါင်း (၄၀) ဦးနှုန်းဖြင့် လူတွေ့စစ်ဆေးမှု ပြုလုပ်သွားမည်ဖြစ်ပါသည်။

လယ်ယာမြေစီမံခန့်ခွဲရေးနှင့်စာရင်းအင်းဦးစီးဌာန

INVITATION TO QUOTE (ITQ) EAST ASIA POVERTY REDUCTION COOPERATION PILOT PROJECT CONSTRUCTION for ELECTRIFICATION WORKS IN AYE CHAN THAR VILLAGE

The Department of Rural Development (DRD) of the Ministry of Agriculture, Livestock and Irrigation as implementation agency (IA) of Myanmar, is being jointly implementing the East Asia Poverty Reduction Cooperation Pilot Project with International Poverty Reduction Center in China (IPRCC) under the Implementation Agreement between China and Myanmar Governments.

Table with 2 columns: Descriptions and Quantity. Includes items like 11KV Line, 11/0.4KV sub station, etc.

- 1. The EQUIPMENT is required to be supplied and installed at the latest within 75 DAYS from the effective date of the contract.
2. Interested qualified eligible suppliers are invited to obtain a copy of the bidding documents free-of-charge from the address given below by submitting a written application.

ကန့်ကွက်နိုင်ကြောင်းကြေညာခြင်း
မန္တလေးတိုင်းဒေသကြီး၊ မန္တလေးခရိုင်၊ ပြည်ကြီးတံခွန်မြို့နယ်၊ (ယ)ရပ်ကွက်၊ ကွင်းအမှတ်(အ-၁၁)၊ ဦးစိုင်းအမှတ်(၄၉-က+၄၉-ခ+၅၀+၅၁+၅၂)၊ မြေဧရိယာ(၀.၀၃၃၈+၀.၀၁၃၈+၀.၀၂၇၅+၀.၀၂၇၅+၀.၀၂၇၅) ဧက စုစုပေါင်း(၅)ဧကတွင် ဧရိယာ (၀.၀၁၀၁) ဧကရှိ နှစ်(၃၀)ရက် မြေကွက်နှင့် ယင်းမြေကွက်ပေါ်ရှိ အဆောက်အအုံအပါအဝင် အကျိုးခံစားခွင့် အရပ်ရပ်အားလုံးတို့ကို ဦးတင်ရွှေ(WMDY-265904) (၉/မနတ(နိုင်) ၀၈၄၀၆၈) အမည်ပေါက်ပြီး တရားဝင်လွှဲပြောင်းရောင်းချခွင့်ရှိသည့် ဝန်ခံကတိပြုချက်အခြေပြုအခြေအား (၉/မနတ(နိုင်)၀၈၄၀၆၈) ထံမှ ကျွန်ုပ်၏ မိတ်ဆွေ ဦးစိုင်းထွန်း (၉/မနတ(နိုင်)၀၈၄၀၆၈)၊ ဒေါ်ဖြူဖြူထွန်း(၁၃/တကန(နိုင်)၁၅၀၈၅၉)တို့မှ အပြီးအပြတ် ဝယ်ယူရန်စရန်နှင့် တစ်စိတ်တစ်ဒေသကို ပေးချေထားပြီးဖြစ်ပါ၍ ကန့်ကွက်လို့သူများရှိပါက ဤကြေညာချက်အရ ဝယ်ယူရန်မှ (၇)ရက်အတွင်း တိကျစွာလုပ်သော စာရွက်စာတမ်းများနှင့်တကွ ကျွန်ုပ်တို့ထံသို့ ကိုယ်တိုင်လာရောက် ကန့်ကွက်နိုင်ပါသည်။

Advertisement for 'သတင်းအချက်အလက် ဝန်ပို့ခြင်း ဆိုသည်မှာ' (What is Information Service) with a logo and text.

Advertisement for 'သတင်းအချက်အလက် ဝန်ပို့ခြင်းနှင့် သတင်းအချက်အလက် ရယူနိုင်မှု' (Information Service and Access) with a logo and text.

Advertisement for 'မည်သည့်အကြောင်းပြချက်နှင့်မျှ အိမ်တွင်း အကြမ်းဖက်မှု' (Domestic Violence) with a logo and text.













# ဒုတိယသမ္မတ ဦးဟင်နရီဗန်ထီးယူ ဆူရ်ဘုန်လေယာဉ်ကွင်း လေယာဉ်စမ်းသပ်ဆင်းသက်ခြင်းဆောင်ရွက်မှု ကြည့်ရှုစစ်ဆေး



ဖလမ်း အောက်တိုဘာ ၂၇

ဒေသဖွံ့ဖြိုးရေးလုပ်ငန်းဆောင်ရွက်ပြီးစီးမှုများကို ကြည့်ရှုစစ်ဆေးရန် ဟားခါးမြို့၌ ရောက်ရှိနေသည့် ဒုတိယသမ္မတ ဦးဟင်နရီဗန်ထီးယူသည် ပြည်နယ်ဝန်ကြီးချုပ် ဦးဆလှိုင်လှိုင်လွယ်၊ ပြည်နယ် လွှတ်တော်ဥက္ကဋ္ဌ ဦးစိုဘွဲ့၊ ပြည်နယ်ဝန်ကြီးများ၊ တာဝန်ရှိသူများနှင့်အတူ ယနေ့နံနက် ၁၀ နာရီခွဲတွင် ဆူရ်ဘုန်လေယာဉ်ကွင်း လေကြောင်းဆက်သွယ်ရေးစခန်းမှ မြန်မာအမျိုးသားလေကြောင်း ATR 72-600 လေယာဉ်စမ်းသပ်ဆင်းသက်မှုကို ကြည့်ရှုစစ်ဆေးသည်။

### တွေ့ဆုံနှုတ်ဆက်

ထို့နောက် ဒုတိယသမ္မတသည် ဆူရ်ဘုန်လေယာဉ်ကွင်း၌ လေယာဉ်မှူးကြီးများဖြစ်ကြသည့် ကပ္ပတိန် ဇော်မင်းဦး၊ ကပ္ပတိန် မင်းသုဇော်နှင့် တာဝန်ရှိသူများအား တွေ့ဆုံနှုတ်ဆက်သည်။

ယင်းနောက် ဒုတိယသမ္မတသည် လေဆိပ်ဧည့်ခန်းမဆောင်၌ ပြည်နယ်ဝန်ကြီးချုပ် ဦးဆလှိုင်လှိုင်လွယ်၊ ပြည်နယ်လွှတ်တော်ဥက္ကဋ္ဌ ဦးစိုဘွဲ့၊ လေကြောင်းပို့ဆောင်ရေး ညွှန်ကြားမှုဦးစီးဌာန ညွှန်ကြားရေးမှူးချုပ် ဦးအောင်ကျော်ထွန်း၊ လေကြောင်းပို့ဆောင်ရေး ညွှန်ကြားမှုဦးစီးဌာန ဂုဏ်ထူးဆောင်အကြံပေး ဦးခင်မောင်မြင့်၊ လေယာဉ်မှူးကြီးများ၊ တာဝန်ရှိသူများနှင့် တွေ့ဆုံသည်။

### ရှင်းလင်းတင်ပြ

တွေ့ဆုံစဉ် ညွှန်ကြားရေးမှူးချုပ် ဦးအောင်ကျော်ထွန်း၊ ဂုဏ်ထူးဆောင်အကြံပေး ဦးခင်မောင်မြင့်နှင့် လေယာဉ်မှူးကြီး ကပ္ပတိန် ဇော်မင်းဦးတို့က ဆူရ်ဘုန်လေဆိပ်နှင့်စပ်လျဉ်း၍ လေယာဉ်ကွင်း တည်ဆောက်ခဲ့မှုအခြေအနေများနှင့် လေယာဉ်စမ်းသပ်ဆင်းသက်စဉ် တွေ့ကြုံရသည့် အခြေအနေများကို ရှင်းလင်းတင်ပြကြသည်။

ရှင်းလင်းတင်ပြချက်များနှင့်စပ်လျဉ်း၍ ဒုတိယသမ္မတက လေယာဉ်စမ်းသပ်ဆင်းသက်ခဲ့သည့် ယနေ့သည် ချင်းပြည်နယ်အတွက် မေပျောက်၍မရသည့် သမိုင်းမှတ်တမ်းဝင်နေ့တစ်နေ့ ဖြစ်ပါကြောင်း၊ လေယာဉ်ကွင်းအောင်မြင်အောင် စာမျက်နှာ ၄ ကော်လံ ၁ သို့ ၀

**လေယာဉ်စမ်းသပ် ဆင်းသက်မှု ကြည့်ရှုစစ်ဆေး**  
ဒုတိယသမ္မတ ဦးဟင်နရီဗန်ထီးယူ ချင်းပြည်နယ် ဝန်ကြီးချုပ် ဦးဆလှိုင်လှိုင်လွယ်၊ ပြည်နယ် လွှတ်တော်ဥက္ကဋ္ဌ ဦးစိုဘွဲ့၊ ပြည်နယ် ဝန်ကြီးများနှင့် တာဝန်ရှိသူများ ဆူရ်ဘုန် လေယာဉ်ကွင်း လေကြောင်းဆက်သွယ်ရေးစခန်းမှ မြန်မာအမျိုးသားလေကြောင်း ATR 72-600 လေယာဉ်စမ်းသပ် ဆင်းသက်မှုကို ကြည့်ရှုစစ်ဆေး စဉ်။



**လော်ဝေါအမျိုးသားစည်းလုံးညီညွတ်ရေးနှင့် ဖွံ့ဖြိုးရေးပါတီ၊ ခေတ်သစ်ပြည်ထောင်စုပါတီ နှင့် အာခါအမျိုးသားဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရေးပါတီ တို့၏ ပြည်သူများသို့ စည်းရုံးဟောပြောချက်များကို မြန်မာ့ရုပ်မြင်သံကြားနှင့် မြန်မာ့အသံရေဒီယိုတို့မှ ဒုတိယအကြိမ် ထုတ်လွှင့်သွားမည်**  
နေပြည်တော် အောက်တိုဘာ ၂၇  
လော်ဝေါအမျိုးသားစည်းလုံးညီညွတ်ရေးနှင့် ဖွံ့ဖြိုးရေးပါတီ၊ ခေတ်သစ် ပြည်ထောင်စုပါတီ နှင့် အာခါအမျိုးသားဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရေးပါတီ တို့၏ ပြည်သူများသို့ စည်းရုံးဟောပြောချက်များကို အောက်တိုဘာ ၂၈ ရက် ည ၇ နာရီတွင် မြန်မာ့ရုပ်မြင်သံကြား(MRTV)၊ လွှတ်တော်ရုပ်သံလိုင်း၊ မြန်မာ့အသံရေဒီယို နှင့် MRTV Facebook Page တို့မှ ဒုတိယအကြိမ် ထုတ်လွှင့်သွားမည်ဖြစ်သည်။ သတင်းစဉ်

## ရွေးကောက်ပွဲများကျင်းပခြင်းမပြုမည့် နယ်မြေများစာရင်း ထုတ်ပြန်ကြေညာ

ပြည်ထောင်စုသမ္မတမြန်မာနိုင်ငံတော် ပြည်ထောင်စုရွေးကောက်ပွဲကော်မရှင် ကြေညာချက်အမှတ် (၂၀၀ / ၂၀၂၀)	စဉ်	မြို့နယ်	ရပ်ကွက်/ကျေးရွာအုပ်စု
၁၃၈၂ ခုနှစ်၊ သီတင်းကျွတ်လဆန်း ၁၁ ရက် (၂၀၂၀ ပြည့်နှစ်၊ အောက်တိုဘာလ ၂၇ ရက်) ရွေးကောက်ပွဲများကျင်းပခြင်းမပြုမည့် နယ်မြေများစာရင်း ထုတ်ပြန်ကြေညာခြင်း	၁။	ပလက်ဝမြို့နယ်	တမန်းသားကျေးရွာအုပ်စု
	၂။		ရုပ်ဝကျေးရွာအုပ်စု
	၃။		တို့ကင်းဂူကျေးရွာအုပ်စု
	၄။		ဘောင်ပီးကျေးရွာအုပ်စု
	၅။		ပိန္နဲတပင်ကျေးရွာအုပ်စု
	၆။		ငရူးကျေးရွာအုပ်စု
	၇။		ငဒက်ကျေးရွာအုပ်စု
	၈။		ကျီးလေကျေးရွာအုပ်စု
	၉။		ကြွေသောင်ကျေးရွာအုပ်စု
	၁၀။		ကွမ်းချောင်းကျေးရွာအုပ်စု
	၁၁။		ပြင်ငူကျေးရွာအုပ်စု
	၁၂။		တို့ဆီးကျေးရွာအုပ်စု
	၁၃။		မြောင်းချောင်းကျေးရွာအုပ်စု

စာမျက်နှာ ၅ ကော်လံ ၁ သို့ \*



COVID-19 ရောဂါကူးစက်ပြန့်ပွားမှု ဖြစ်ပွားနေစဉ်ကာလအတွင်း လယ်ယာသုံးစက်ပစ္စည်း ကိရိယာများ ရွှေ့ပြောင်းအသုံးပြုရာတွင် လိုအပ်သောအကူအညီ တောင်းခံဆောင်ရွက် နိုင်ကြောင်း အသိပေးကြေညာချက်

ဂျပန်နိုင်ငံက ကာဗွန်ဒိုင်အောက်ဆိုက် ထုတ် လွှတ်မှုကို ၂၀၅၀ ပြည့်နှစ်မတိုင်မီ သုညအထိ လျှော့ချသွားမည်